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استاندار البرز:
پروژه پست برق ۴۰۰ 
کیلوواتی البرز آماده 

کلنگ زنی است

شهرداری که
یک شهر

دوستش داشتند

نامزدهای بهترین های 
سینمای ایران در سال 

۱۳۹۷ به انتخاب سی نت
معرفی شدند

»دنیای هوادار« از سرمربی احتمالی
تیم ملی فوتبال گزارش می دهد؛

»معمای نیمکت« ! 

محسن  ترکی : 

آقای قلعه نویی! دوران موفقیت
با هوچی گری گذشته است

علیرضا  فغانی: 

کسی که درباره پشت پرده حرف 
می زند خودش اینکاره است

پنجعلی: 

 تیم امید کاملا
رها شده است

با درخشش و افزایش سطح توقع از فوتبال ملی، چه 
کسی پس از کی روش، لیاقت تکیه زدن بر نیمکت 

داغ تیم ملی ایران را خواهد داشت؟
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خبر

رییس سازمان سیما منظر و فضای 
سبز شهری از توسعه کمربند سبز 
پیرامونی شهر در اراضی چایخانه در 
از  جنوب غربی کرج و 90 هکتار 

اراضی رادیو بعثت خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از 
روابط عمومی سازمان سیما منظر و 
فضای سبز شهری شهرداری کرج ؛ 
رییس این سازمان با تشکر از حسن 
به  شهروندان  و  مسوولان  توجه 
محیط زیست و هفته منابع طبیعی 
ی  اعضا  ویژه  توجه  و  نگاه  گفت: 
وشهردار  شهر  اسلامی  شورای 
کرج به مقوله فضای سبز و محیط 
زیست قابل تقدیر و ستایش است.

پیمان بضاعتی پور سال 97را سال 
مدیریت  در  سبز  فضای  انقلاب 
شهری کرج دانسته و اظهار داشت: 
تصویب بودجه 140 میلیاردی در 
زمینه فضای سبز از سوی مدیریت 
شهری کرج  نشان از توجه و اهمیت 
این موضوع در نگاه مسوولین دارد.

وی به اهمیت و نقش فضای سبز 
بر رشد  و گفت: علاوه  کرد  اشاره 
فضای سبز شهری اقدامات بسیار 
کمربند  ایجاد  خصوص  در  خوبی 
سبز کرج در محیط های پیرامونی 

شهر صورت گرفته است.
اقدامات  تشریح  در  مسئول  این 
این سازمان در توسعه فضای سبز 

داشت:  اظهار  کرج  سبز  کمربند 
بعثت  رادیو  اراضی  از  هکتار   90
قابل  بخش  و  قزلحصار،  جاده  در 
توجهی از اراضی چایخانه در جنوب 
غربی کرج درختکاری می شود و 
توجهی  قابل  نقش  موضوع  این 
و  هوا  دمای  کاهش  و  کنترل  در 
افزایش رطوبت، کاهش آلودگی هوا 
و هجوم ریزگردها به شهر خواهد 

داشت.
نهال  شد:  یادآور  پور   بضاعتی 
های که برای اجرای طرح کمربند 
بیشتر  انتخاب شده  سبز در کرج 
آب  و  اقلیم  با  که  است  درختانی 
و هوایی منطقه سازگار بوده و نیاز 

کمی به آب دارد.
جمعیت  رشد   داد:  ادامه  وی 
شهرنشینی موجب  افزایش منابع 
خودروها،  ازدیاد  نظیر  آلودگی 
نیروگاه ها، صنایع و منابع تجاری و 
خانگی شده و یکی از مناسب ترین 
و کاربردی ترین راه ها برای مقابله با 
این پدیده مخرب، افزایش پوشش 
اماکن  و  شهرها  در سطح  گیاهی 
عمومی و پر رفت و آمد است که 
مخرب  اثرات  هیچ گونه  تنها  نه 
زیست محیطی را در بر ندارد، بلکه 
راهکاری  در راستای توسعه پایدار 
و بهبود کمیت و کیفیت هوای شهر 

است.

بضاعتی پور خبر داد؛

توسعه کمربند سبز کرج با کاشت درخت در اراضی چایخانه و رادیو بعثت

باذن الله...

شهرداری که یک شهر
 دوستش داشتند

بچه های  پدر  مهدی،  آقا 
پرورشگاهی شهر بود و هنگام 
شهر  یتیم  بچه های  عید 
بی خرجی و عیدی نمی ماندند. 
مهدی باکری، مردی بود که 

یک شهر دوستش داشتند.
رفتگر محله همسرش مریض 
بود، اما به او مرخصی نمی دادند. گفته بودند اگر بروی، نفر 

جایگزین نداریم و باید بمانی.
رفتگر یک راست رفته بود پیش آقای شهردار و جریان را 
برایش نقل کرد و آقا مهدی برگه مرخصی اش را امضا کرد 

و کارگر شهرداری رفت.
آقای مهدی صورتش را با پارچه ای پوشاند، جارو را برداشت 
کارگر  که  رفت  کوچه ای  در  میش صبح،  و  گرگ  در  و 
شهرداری باید آن جا را جارو می زد. آن روز خیابان توسط 

مهدی باکری، شهردار ارومیه جارو شد.
از میاندوآب تا دجله

سالروز شهادت سردار سرافراز اسلام آقا مهدی باکری است. 
شصت و چهار سال پیش در میاندوآب به دنیا آمد، مهندسی 
مکانیک خواند، شهردار ارومیه شد و بعد هم #فرماندهی 
#لشکر۳1_عاشورا را به عهده گرفت. ۳۳ سال پیش در 
چنین روزی رودخانه دجله او را با خود برد. آغاز زندگی اش 
در میاندوآب و عروجش در دجله بود. آب آقا مهدی را با 

خود برد تا در میانه ی دو آب به معبود برسد.
آقا مهدی، پدر بچه های پرورشگاهی شهر بود و هنگام عید، 
بچه های یتیم شهر بی خرجی و عیدی نمی ماندند. مهدی 

باکری، مردی بود که یک شهر دوستش داشتند.
مردمان ما از دیرباز قدرشناس و احترام دار بزرگی بوده اند 
نیازمند  که بزرگتری می کرده است. امروز هم به شدت 
شخصیت های بزرگی با دامنه شخصیتی عظیم هستیم، 
قلندری که با رفتار و کردار نشان دار پیش قراولی زندگی 

روزمره مان باشد.
امروز بدنه عظیم مدیریت شهری نیز در سطوح مختلف 
مدیریتی اش نیازمند این بزرگی است، یعنی اینکه باید مثل 
حاج مهدی باکری هم بر شهر مدیریت کنی هم بر دل ها و 

مابقی فسِانه است.
عنوان  به  که  نیستند  زده  دنبال چینی بند  هرگز  مردم 
»بزرگ« احترامش کنند و از او یاد بگیرند. مدیرانی که 
در عین حفظ منزلت مدیریتی و سلسله مراتب اداری خود 
در بین کارکنان و شهروندان جایگاه و وجهه ارزشمندی 
وگرنه  کنند،  بزرگتری  و  باشند  بزرگ  باشند،  داشته 
نمی شود به مردم بگویی فلانی بزرگ است و آن ها هم 
کشته مرده اش شوند. امثال آقا مهدی آدم های اسطوره ای 
نبودند که نتوان آن ها را یافت یا دوباره ساخت. شهرمان به 
انسان های بزرگ و به بزرگتر های دوست داشتنی نیازمند 

است. 
شهید مهدی باکری در فرازی از وصیت نامه اش نوشته 
است: »دنیا مثل شیشه ای می ماند که یک دفعه می بینی از 

دستت افتاد و شکست.«

خبر

البرز  استان  نماینده عالی دولت در 
گفت: پست برق 400 کیلووات البرز 
نیز آماده کلنگ زنی است که این امر 
با حضور مسئولان کشوری به زودی 

محقق می شود.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از 
پایگاه اطلاع رسانی استانداری البرز، 
شورای  جلسه  در  شهبازی  دکتر 
گفتگوی دولت و بخش خصوصی که 
صبح شنبه در حوزه استاندار برگزار 
شد، با اشاره به اینکه بخش عمده ای 
از مصوبات این شورا منتج به نتیجه 
با  اخیر  ماه  چند  طی  افزود:  شده، 
دفتر  گرفته  صورت  های  پیگیری 
اموال تملیکی بعنوان یک طرح روی 
زمین مانده از گذشته، راه اندازی شد.

دکتر شهبازی گفت: در خصوص راه 
بین  نمایشگاه  دائمی  سایت  اندازی 
المللی در استان نیز درصدد رفع موانع 
و آغاز به کار این امکان مهم هستیم.

بسیار  جلسات  سال 97  افزود:  وی 
البرز برگزار  بازرگانی  اتاق  خوبی در 
برای  استان  در  بالایی  و همت  شد 
تولید و اشتغال و حل موانع صنعت 

وجود دارد.
استاندار البرز اضافه کرد: پست برق 
400 کیلووات البرز نیز آماده کلنگ 
حضور  با  امر  این  که  است  زنی 
محقق  زودی  به  کشوری  مسئولان 

می شود.
وی گفت: بانک ها نیز همراهی خوبی 
در راستای تسهیل و رفع موانع تولید 
داشته اند و در رابطه نیز با توجه به 
عملکرد استان، دستور لازم را برای 
بانک  رییس  از  تولید  موانع  حل 

مرکزی کشور دریافت کردیم.
وی با بیان اینکه امید است در سال 
و  تولید  برای  خوبی  اتفاقات   97
صنعت رقم بخورد، عنوان کرد: طی 
سیاست  در  که  اتفاقاتی  با  ماه   6
های خارجی کشور افتاد، توانستیم 
راهکارهایی برای مقابله با تکان های 
اقتصادی احتمالی در سال 98 پیدا 

کنیم.
سال  سال 97  گفت:  البرز  استاندار 
با  ولی  بود  کشور  برای  سختی 
راهبردهایی که حوزه های اقتصادی، 
اجتماعی، سیاسی و فرهنگی تعیین 
و  اتحاد  سایه  در  توانیم  می  شده، 

انسجام توفیق کسب کنیم.
وی افزود: مدیران استان شبانه روزی 
تلاش می کنند، امید است که با این 
همت لطف الهی شامل حال ما شود 
و در راستای اجرای مصوبات شورای 
خصوصی  بخش  و  دولت  گفتگوی 

موفق باشیم.

از مسافران  استقبال  برای  البرز 
نوروزی مهیا است

دکتر شهبازی در مراسم آغازین طرح 
که صبح  نوروزی 98  ملی خدمات 
روز گذشته با حضور رئیس جمعیت 
هلال احمر کشور برگزار شد، با اشاره 
به اینکه این طرح به صورت پایلوت 
کشوری در البرز کلید خورد، افزود: 
و  خدماتی  مرتبط  های  مجموعه 
انتظامی در این محل با آمادگی کامل 

حضور یافته اند.
وی با بیان اینکه البرز معبر 1۲ استان 
کشور است، ادامه داد: البرز با ظرفیت 

های طبیعی و گردشگری همه ساله 
نقاط  از  بسیاری  مسافران  پذیرای 
باید  رو  این  از  است  کشور  مختلف 
تمهیدات لازم برای استقبال از آنها 

اندیشیده شود.
دکتر شهبازی گفت: برای پذیرایی و 
استقبال از مسافران نوروزی در البرز 
برنامه ریزی شده و امکانات و تجهیزات 

مورد نیاز پیش بینی شده است.
وی افزود: ستاد استقبال از مسافران 
البرز  های  شهرستان  در  نوروزی 
تشکیل شده و نوروزگاه های هفت 
گانه نیز در نقاط مختلف استان در 

نظر گرفته شده است.
استاندار البرز عنوان کرد: امید است 
سال مبارکی برای مردم سرافراز ایران 
هلال  های  مجموعه  و  بخورد  رقم 
صورت  به  آن  پایگاه  یک  که  احمر 
در  شد،  اندازی  راه  البرز  در  پایلوت 
به  را  خوبی  خدمات  کشور  سراسر 

مردم ارائه دهند.

آرامش  استمرار  و  تداوم  برای 
نیروی  همراه  البرز،  امنیت  و 

انتظامی هستیم
دکتر شهبازی در رزمایش آغاز طرح 
انتظامی ترافیکی نوروز 98 پلیس راه 
استان البرز با اشاره به اینکه خدا را 
جمهوری  اکنون  که  میکنم  شکر 
در  مسلح  نیروهای  و  ایران  اسلامی 
بالاترین سطح قدرت در عرصه های 
مختلف هوا، دریا، زمین و فضا قرار 

نیروهای  قدرت  این  با  افزود:  دارند، 
کیان  از  اسلامی  جمهوری  مسلح 

کشور حفاظت می کنند.
وی با بیان اینکه نیروی انتظامی از 
میهن محسوب  نیروهای  عزیزترین 
از  عزت  این  داد:  ادامه  شود،  می 
دلسوزی، همراهی با مردم، خدمات 
بدست  گرایی  قانون  و  روزی  شبانه 

آمده است.
نیروی  امسال  دکتر شهبازی گفت: 
نیروها،  همین  مدد  به  انتظامی 
توفیقاتی کسب کرده که در مسیر 
همراهی  روند  این  استمرار  و  تداوم 

لازم را خواهیم داشت.
وی افزود: امید است با تدابیری که 
اندیشیده  انتظامی  نیروی  فرمانده 
همچنان آرامش و امنیت را در سال 

جدید داشته باشیم.
استاندار البرز با اشاره به اینکه البرز با 
امکانات استانی، سرویس ملی ارائه می 
دهد، اضافه کرد: از خداوند می خواهم 
راستای  در  که  بدهد  من  به  توانی 
ماموریت هایی که ناجا در البرز دارد، 

همراهی لازم را داشته باشم.
برای  بتوانیم  است  امید  گفت:  وی 
تقویت زیرساخت های نیروی انتظامی 

در البرز گام های موثری برداریم.
دکتر شهبازی با اشاره به طرح های 
استقبال از مسافران نوروزی در البرز 
افزود: امیدوارم تمامی کسانی که از 
البرز گذر می کنند، خاطره خوبی از 

این استان داشته باشند.

برای تداوم و استمرار آرامش و امنیت البرز، همراه
 نیروی انتظامی هستیم

استاندار البرز: پروژه پست 
برق ۴۰۰ کیلوواتی البرز 

آماده کلنگ زنی است
رضا شاعری
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3 اقتصادی

کشتی آرای با بیان اینکه خرید سکه در 
قیمت  گفت:  است،  یافته  افزایش  بازار 
سکه نسبت به آخرین روز کاری هفته 

قبل۳0 هزار تومان افزایش یافته است.
به گزارش »دنیای هوادار«، محمد کشتی 
درباره  تسنیم  با  وگو  گفت  در  آرای 
وضعیت بازار طلا در روزهای پایانی سال 
گفت: در روزهای پایانی سال بازار معمولاً 
نیز  امروز  طلاست،  سکه  خرید  شاهد 

خرید سکه در بازار افزایش یافته است.
رئیس کمیسیون تخصصی طلا و جواهر 
افزود: به همین دلیل حباب قیمت سکه 
از 450 هزار تومان به 490 هزار تومان 

رسیده. البته این امر طبیعی است.
به گفته کشتی آرای، قیمت طلا و سکه 
داشت  نسبتی  ثبات  اخیر  روزهای  در 
ولی به دلیل نوسان جهانی طلا و ارز در 
بازار داخلی، قیمت سکه نسبت به روز 

پنجشنبه ۳0 هزار تومان افزایش یافته 
است.

امروز در بازار آزاد قیمت سکه تمام بهار 
آزادی طرح جدید با افزایش نسبت به 
آخرین روز کاری هفته قبل در قیمت 
طرح  و  تومان  هزار  و 610  میلیون   4
قدیم 4 میلیون و 440 هزار تومان معامله 

می شود.
در بازار آزاد هر قطعه نیم سکه بهار آزادی 
ربع سکه  تومان،  و 540 هزار  ۲میلیون 
یک میلیون و 6۳0 هزار تومان و هر قطعه 
فروخته  تومان  865هزار  گرمی  سکه 

می شود.
هزار   418 هم  18عیار  طلای  قیمت 
تومان ارزش گذاری شده است، هر مثقال 
طلا نیز با قیمت یک میلیون و 81۲ هزار 
معامله می شود.  تهران  بازار  در  تومان 
بازارهای  در  اونس طلا  آنکه هر  ضمن 
معامله  دلار  قیمت 1۳0۲.۲  با  جهانی 

می شود.

قیمت سکه 30 هزار تومان گران شد

اجتماعی گفت:  رفاه  و  تعاون، کار  وزیر 
باید  ثابت  درآمد  دارندگان  آینده  سال 
از زندگی بهتر و عزت مندتری برخوردار 

شوند.
هوادار«،  محمد  »دنیای  گزارش  به 
 97 سال  در  کرد:  اظهار  شریعتمداری، 
افرادی  سلطه،  نظام  فشارهای  دلیل  به 
که دارای درآمد ثابت بودند فشارهایی را 

تحمل کردند.
شهروند  یک  به عنوان  کرد:  تصریح  وی 
ایرانی و درپی این اتفاقی که باعث شد 
به افرادی که دارای درآمد ثابت هستند 
فشار بیاید، باید تمام تلاش خود را در 
سال 98 به کار بگیرم تا فشارها به حداقل 

ممکن برسد.
اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر 
خاطرنشان کرد: امیدوارم در سال آینده 

با تصمیمات دولت و مجلس در سال 98 
و  بهتر  زندگی  از  ثابت  دارندگان درآمد 

عزت مند تری برخوردار شوند.
مخصوصاً  کرد:  اضافه  شریعتمداری 
کارگران که قشر تولید هستند و معلمان 
که همه دانش کشور بر پایه تلاش آنها 
رو به رشد است در کانون توجه هستند.

وی بیان کرد: همه آن هایی که بازنشسته 
هستند و آینده همه جامعه را در چهره 
آنها  زندگی  عزت مندی  می بینیم،  آنها 

عزت مندی زندگی شاغلین نیز هست.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان 
وفاداری  عین  شاغلان  به  توجه  اینکه 
است، افزود: توجه به این نکات علاوه بر 
کارها و فعالیت ها، اشتغال، تولید و … 
و  اجرایی  بخش های  همه  مدنظر  باید 

مراکز تصمیم گیری باشد.

وعده وزیر کار به دهک های پایین درآمدی

شریعتمداری: سال آینده دارندگان درآمد ثابت 
زندگی بهتر و عزت مندتری خواهند داشت

 ، پرسود  کار  و  بدانید شروع یک کسب  می خواهید 
پس از استعفا از شغل فعلی تان چگونه است؟ اگر از 
کارتان خسته شده اید، به نظر می رسد تنها چند گام 
تا کارآفرین شدن فاصله دارید. نخستین کاری که باید 
پیش از استعفا دادن انجام دهید ، این است که پول 
پس انداز کنید و بعد این 1۲ گام مهم را بخوانید تا 
بتوانید از یک کارمند به یک کارآفرین تبدیل شوید. 
البته شروع یک کسب و کار پرسود آن قدرها هم که 
فکر می کنید کار ساده ای نیست. زمانی که تصمیم تان را 
برای راه اندازی یک کسب و کار بگیرید، فرصت های 

زیادی پیش روی تان قرار خواهند گرفت.

1. مشخص کنید چه کاری مي خواهید انجام دهید
مشخص کردن این که می خواهید چه کاری انجام دهید 
برای برخی افراد به معنای یافتن علاقه شان است. به 
مهارت ها، توانایی ها و تجربیات تان فکر کنید، واقع گرا 
باشید و تصمیمات تان را تجزیه و تحلیل کنید. تصور 
کنید هر روز به مدت چند ساعت هدایت کسب و 
کارتان را برعهده دارید. اگر با چنین روال کاری کنار 
می آیید، می توانید طرح تان را اجرایی کنید و به کارتان 

ادامه دهید.

2. بررسی کنید آیا مردم حاضر به پرداخت هزینه 
بابت کار شما هستند

یک کسب و کار پایا کسب و کاری است که نقطه ی 
تلاقی چیزی که شما می خواهید و آن چه دیگران برایش 
هزینه پرداخت می کند، است. من به دنبال کسب و 
خریداران  و  بازار  تقاضای  مورد  که  هستم  کارهایی 
باشند. همیشه سعی کنید به دنبال ایده های کسب 
و کار پرسود باشید و از کارآفرینان موفق الگوبرداری 
کنید. چیزی به مراجعه کنندگان تان پیشنهاد کنید که 
اگر خودتان نیز جای آن ها بودید مشتاق داشتن آن 

محصول یا سرویس بودید.

3. با مشتریان بالقوه صحبت کنید

مشتریان  جزء  احتمالا  که  کنید  صحبت  افرادی  با 
بالقوه تان هستند. درباره ی نیازها و ترس های شان بپرسید 
و الهاماتی را که به ایده ی کسب و کاری تان مرتبط 
هستند پیدا کنید. آیا مزایای محصول یا سرویسی که 
ارائه می کنید در ارتباط مستقیم با نیازهای مشتریان تان 
است؟ از صحبت های آن ها یادداشت برداری کنید، چرا 

که می تواند طرح بازاریابی تان را موثق تر کند.

۴. یک طرح بازاریابی و کسب و کار طراحی کنید
هدایت یک کسب و کار دستخوش تغییر شده است. 
شبکه های  مدیریت  محتوا،  تولید  با  امروز  بازاریابی 
اجتماعی و ارسال ایمیل مرتبط است. باید مشخص 
ارائه ی  برای  مسائل  درباره ی  رویکردتان  کنید 
ایده های تان به مشتریان، چگونه خواهد بود. طرح کسب 
و کاری بریزید که در آن جزئیات به خوبی عنوان شده 
باشد. مواردی مانند ساختارهای عملیاتی، محصول، 
سامانه های توزیع و طرح توسعه را در طرح کسب و کار 

و بازاریابی تان پوشش دهید.

۵. کسب و کارتان را در مقیاس کوچک راه اندازی 
کنید

اگر برای تان امکان پذیر است، ایده ی کسب و کارتان را 
در مقیاس کوچک ایجاد کنید و در کنار آن به شغل 
خودتان بپردازید. شما می توانید نخستین مشتریان تان 
را به دست بیاورید، و چنان چه از موفقیت کسب و 

کارتان مطمئن شدید، شغل فعلی تان را ترک کنید.

6. بازخورد دیگران را دریافت کنید و اصلاحات 
لازم را انجام دهید

بسیاری از مالکان کسب و کارهای نوپا تلاش می کنند 
به سرعت پیشرفت کنند، و در بازار شناخته شوند. 
کسب و کارتان را در مقیاس کوچک شروع کنید و 
و  است  بهتر  ایده تان  از  بخش  کدام  کنید  مشخص 
کدام بخش به اصلاح نیاز دارد. نظرات مشتریان تان را 

بپذیرید، و تغییرات لازم را انجام دهید تا رشد کنید.

7. یک تیم جمع کنید
اگر ایده تان عملی به نظر می رسد، باید یک تیم خوب 
بسازید. وقتی تمام زمان تان را برای رشد کسب و کارتان 
بگذارید حتما موفق خواهید شد. اگر تجربه ي کافی 
ندارید، می توانید کارهای بازاریابی و خدمات مشتریان 

را برون سپاری کنید.

۸. تأمین مالی کنید
برای کسب و کارهای کوچک، به معنای این است که 
پولی جمع کنید تا چند ماه نخست فعالیت تان را سپری 
کنید. اگر رؤیاهای بزرگی در سر می پرورانید، ممکن 
است به سرمایه گذاری مشاع یا سرمایه گذاری خارجی 

نیاز داشته باشید.

9. یک بودجه ی عملیاتی تدارک ببینید
تمام وقت تان را صرف کسب و کارتان کنید، یک 
بودجه ی عملیاتی برای شرکت در نظر بگیرید. این 
و  حقوق ها،  بازاریابی،  هزینه های  می تواند  بودجه 
باشید  مراقب  شود.  شامل  را  کلیدی  موارد  دیگر 

پول تان را صرف هزینه های بیهوده نکنید.

و  اساس طرح کسب  بر  را  کارتان  و  10. کسب 
کارتان بنا کنید.

کارتان را بر اساس طرحی که ساخته اید به پیش ببرید. 
هرچند، شما می توانید، بسته به شرایط، فرصت هّا و 

مشکلات، طرح ها را تغییر دهید.

11. اجازه دهید دیگران بر شما اثر بگذارند
از  را  “آدم ها  می گویند:  که  شنیده اید  تابه حال 
دوستان شان بشناسید”؟ این مسئله در دنیای کسب و 
کار نیز صادق است. داشتن دوستان کارآفرین می تواند 
شما را در مسیر دنبال کردن رؤیاهای تان راهنمایی و 

هدایت کند.

12. دنبال رؤیاهای تان باشید
پس از آن که از کارتان استعفا دادید، با تمام توان 
تلاش کنید زمان را هدر ندهید. چیزی که درباره ی 
آخرین گام استعفا دادن از شغل و راه اندازی یک 
عقب گرد  که  است  این  بدانید  باید  کار  و  کسب 
تصمیمی  کنید  حاصل  اطمینان  همیشه  نداریم! 

می گیرید که به بقا و رشدتان کمک می کند.

۱2 گام برای شروع
یک کسب و کار پرسود
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ورزشی

سه پرده از
بزرگ ترین اشتباهات تاج 

فدراسیون فوتبال روزهای خوبی را نمی گذراند. نه از نظر شرایط 
مالی و نه جایگاهی که باید داشته باشد. مهدی تاج به خاطر 
موضوع بازنشستگان از سوی نهادهای نظارتی تحت فشار است 
و برای مذاکره با گزینه های سرمربی گری تیم ملی نمی تواند از 
وزارت کمک مالی دریافت کند. ضمن اینکه در ماجرای کارلوس 
کی روش هم نتوانست نقش مدیریتی اش را آن طور که باید و 
شاید ایفا کند. همه این ها در کنار هم از مهدی تاج یک چهره 
بازنده ساخته است. یکی از پراشتباه ترین چهره های فوتبالی 
سال 97 که اشتباهاتش مسیر فوتبال را در این سال تغییر 
داده است. ۲6 فروردین ماه بود که مهدی تاج در نشست با 
روسای کمیته ها و دپارتمان های فدراسیون فوتبال شرکت کرد 
و از هدف گذاری فدراسیون فوتبال در مباحث اقتصادی گفت: 
»امروز در نخستین روزهای سال 97، هدف گذاری فدراسیون 
فوتبال برای سال جاری بخش اقتصادی است. همه تلاش ما 
در سال جاری در فدراسیون می بایست بر این نکته معطوف 
باشد که در بحث اقتصادی فعال عمل کنیم و این دقیقا در 
راستای نظر وزیر محترم ورزش و جوانان است. من از آغاز سال 
جاری، شخصا در 5 جلسه طولانی مدت با محوریت مباحث 
مارکتینگ شرکت کرده ام. در این جلسات وضعیت امور جاری 
مربوط به قراردادها بررسی شده و به جمع بندی خوبی رسیدیم 

که ان شالله در آینده اثرات وضعی آن روشن خواهد شد.«
حالا در آخرین روزهای سال 97 اما مهدی تاج در جلسه 
توجیهی و دانش افزایی داوران و کمک داوران الیت فوتبال 
حاضر می شود و می گوید: » این فوتبال الان کم درآمد شده و 
پول داوری و خیلی از بخش ها را نداریم که بدهیم و سرمربی 
تیم ملی را نمی توانیم انتخاب کنیم. چه کسی فوتبال را به 
این شرایط رسانده است؟! گفتن اینها شهامت می خواهد. همه 
می دانیم چه کسانی این کارها را کردند. همان ها را بیاییم 

محاکمه کنیم و بخواهیم توضیح بدهند.«
مقایسه همین دو مصاحبه مهدی تاج در ابتدا و انتهای سال 
97 و نگاهی به مسیری که فدراسیون فوتبال در این سال طی 
کرده، نشان از عملکرد پراشتباه مهدی تاج است که نتوانسته 
فدراسیون فوتبال را مطابق هدف گذاری های انجام شده به 
نقطه امنی برساند تا امروز برای داوران و سرمربی تیم ملی اش 
پولی نداشته باشد! در مرور اشتباهاتی که تاج در سال گذشته 
داشته اما باید به سه مورد از اثرگذارترین های آن ها اشاره کنیم 

که شرایطی چون امروز را برای فدراسیون رقم زده است
شاید به تصور تاج عبور او از این مسائل باعث جمع شدن 
حواشی مربوط به ابهامات مالی باشد اما به خصوص در پایان 
بود،  داده  را  روشنش  اقتصادی  آینده  وعده  تاج  که  سالی 
این اشتباه ترین تصمیمی بود که رییس فدراسیون فوتبال 

می توانست بگیرد و خود را مقابل سیل انتقادها قرار دهد.
در رقم خوردن شرایط فعلی فدراسیون فوتبال البته تنها گذر 
تاج از کنار ابهامات مالی تأثیرگذار نبوده است. تاج اشتباه 
بزرگ تر را زمانی مرتکب شد که با مقاومت در برابر اجرای 
قانون منع به کارگیری بازنشستگان، خود و هیأت رییسه اش 
را وارد بازی پیچیده ای کرد. هم تمرکز فدراسیون را سلب کرد 

و هم امروز راه پول رسانی به فدراسیون فوتبال را بسته است.
او به عنوان رییس فدراسیون فوتبال به شدت مقابل پذیرش 
جانبازی اش  درصد  بحث  ابتدا  داشت.  مقاومت  قانون  این 
خبرساز شد و بعد از آن تلاشی برای پیدا کردن تبصره ای که 
او را در سمت ریاستش ماندگار کند. در این بین تهدیدهایی 
هم مبنی بر تعلیق احتمالی فدراسیون فوتبال در آستانه جام 
ملت های آسیا هم مطرح شد. در نهایت هم تاج براساس ماده 
60، رییس ماند و اعضای هیأت رییسه تا پایان جام ملت ها 
فرجه گرفتند اما همه این اتفاق ها باعث شد که امروز تاج نتواند 
اعضای بازنشسته هیأت رییسه را برای استعفا قانع کند. حتی 
وقتی کفاشیان و ساکت هم استعفا داده اند، هنوز سه عضو 
بازنشسته در هیأت رییسه مانده اند که باعث می شوند به خاطر 
آن ها وزارت ورزش هیچ کمک مالی برای فدراسیون فوتبال 
نداشته باشد. اتفاقی که به بحران مالی فدراسیون فوتبال دامن 

می زند و مشکلات این چنینی تاج را بغرنج تر می کند.
حالا تاج با همین سه اشتباه بزرگ، یکی از خسران زده ترین 
چهره های سال 97 به حساب می آید که نه توانسته اهداف 
مقرر شده در ابتدای سال را تحقق بخشد و نه در حال حاضر 

عملکرد قابل قبولی از خود به جا بگذارد.

دریچه

با وجود گذشت بیش از شش ماه 
ناکم  و  دوچرخه  زنجیر  پارگی  از 
ماندن کاپیتان زنان ایران در رسیدن 
در  گرفتن  قرار  و  پایانی  خط  به 
سکوی قهرمانی بازی های آسیایی 
اتفاق  این  یادآوری  ۲018 جاکارتا، 
برای دارنده مدال برنز قهرمانی آسیا 

آزاردهنده به شمار می رود.
شاید  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
زمانی که از »فرانک پرتوآذر« سخن 
بدشانسی  کلمه  آید  می  میان  به 
در ذهن ها تداعی می شود. جایی 
های ۲018  بازی  در  بود  قرار  که 
جاکارتا رقابت های دوچرخه سواری 
در شش دور برگزار شود اما گرمای 
هوا مسوولان این دوره از بازی ها را 
مجاب کرد تا تعداد دورها را کاش 

دهند.
پرتو  و در حالی که  پایانی  در دور 
آذر تندتر از دیگران برای دستیابی 
زنجیر  زد  می  رکاب  مدال طلا  به 

از کورس  پاره شد و  دوچرخه اش 
جا ماند اما او از پای ننشست و با 
وجود تاخیر پنج دقیقه ای در رقابت 
چهارمی  عنوان  به  برتر،  نفرات  با 
کاپیتان  رسید.  آسیایی  های  بازی 
تیم ملی دوچرخه سواری کوهستان 
ایران چند روز پیش توسط انجمن 
سی  از  یکی  عنوان  به   MWSN
ورزش  قدرتمند  و  تاثیرگذار  بانوی 
او  انتخاب شد.  بانوان جهان اسلام 
مدال برنز رقابت های قهرمانی آسیا 

را در کارنامه دارد.
وی در گفت گو ضمن تشریح ملاک 
های انتخاب وی به عنوان سی زن 
و  قهرمانی  از  اسلام،  جهان  برتر 
موفقیت هایش در ورزش دوچرخه 

سواری سخن به میان آورد.
پرتو آذر در این گفت وگو با یادآوری 
اتفاقات تلخ جاکارتا می گوید: آن روز 
را فراموش نکردم و هنوز در ذهنم 
است زیرا با فاصله از رقیبان جلو بودم 

. می خواستم به طلای آسیا دست 
پیدا کنم اما زنجیر دوچرخه همراهی 
نکرد. در آن اتفاق من هیچ تقصیری 
نداشتم و برخلاف برخی از حرف و 
حدیث ها تنها کسی که از پاره شدن 

زنجیر ضرر کرد من بودم.
وی تصریح کرد: از سال 1۳91 که به 
صورت حرفه ای وارد رشته دوچرخه 
این  تلاشم  امروز  تا  شدم  سواری 
باشم  برترین ها  بوده که در جمع 
و توانستم نخستین مدال دوچرخه 
سواری بانوان در رقابت های قهرمانی 
این  برنز  مدال  کنم؛  کسب  آسیا 

رقابت ها خیلی برایم مهم بود.
کاپیتان تیم ملی دوچرخه سواری 
در  خود  کنونی  جایگاه  زمینه  در 
رنکینگ جهانی این رشته گفت: در 
یک مقطع در صدر رنکینگ آسیا 
در بین صد نفر برتر جهان بودم اما 
به خاطر شرکت نکردن در  اکنون 
چهار  بین  در  ها  تورنمنت  برخی 

رکابزن زن آسیا قرار دارم.
دارنده مدال برنز رقابت های قهرمانی 
با بیان اینکه در مرداد ماه سال 98 
مسابقات انتخابی بازی های المپیک 
۲0۲0 دارم گفت: یکی از مهمترین 
راهکارها برای کسب سهمیه المپیک 
در سال آینده میزان سرمایه گذاری 
این  در  ورزش  وزارت  و  فدراسیون 
به  ای  ویژه  توجه  اگر  است.  رشته 
شک  بدون  شود  سواری  دوچرخه 
امید زیادی به حضور در توکیو دارم. 
نتیجه  زمان  بدون شک  ماه  مرداد 
گیری و ثمر بخشی میزان سرمایه 
سواری  دوچرخه  رشته  در  گذاری 

است.
توسط  انتخابش  زمینه  در  پرتوآذر 
توسط انجمن MWSN به عنوان 
یکی از سی زن برتر جهان اسلام در 
ورزش گفت: هر چند که افتخاراتی 
بانوان  از  برخی  با  که کسب کردم 
ورزشکار ایرانی قابل مقایسه نیست 
آن  من  ورزشی  تلاش  اهمیت  اما 
است که توانستم به عنوان نخستین 
زن ایرانی و شاید زن مسلمان در این 

رشته مدال بگیرم.
او در پایان تصریح کرد: قرار گرفتن 
در بین سی زن برتر جهان اسلام در 
ورزش تنها یک عنوان نیست بلکه 
یک افتخار برای بانوان ایرانی است 
زیرا خارج از مرزها برخی تبلیغات 
علیه شهروندان ایران به ویژه بانوان 
پیش زمینه های منفی ایجاد کرده 
است. بانوان ایرانی ورزشکار در افتخار 
سفیرانی  جهان  سطح  در  آفرینی 
هستند که واقعیت های جامعه را در 

سطح جهان مخابره می کنند.

پرتو آذر:

بانوان ورزشکار سفیران ایران در سطح جهان هستند

 1997 جهانی  مسابقات  قهرمان 
کراسنوریارسک گفت: حرفی در مورد 
امیر  به  خودم  باشم  داشته  گذشته 
به  را  موضوع  و  گفت  خواهم  خادم 

رسانه ها نمی کشم.
محمد  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
رقابت های  برگزاری  مورد  طلایی در 
انتخابی تیم ملی کشتی جوانان اظهار 
از  غیر  بود.  خوبی  مسابقات  داشت: 
یک غایب در وزن 55 کیلوگرم، همه 
مدعیان در رقابت ها حضور داشتند و از 

سطح کیفی خوبی برخوردار بود.
مورد  در  جوانان  ملی  تیم  سرمربی 
انتخابات پیش روی فدراسیون کشتی 
تاکید کرد: این باعث خوشحالی است 
که  افرادی  و  کشتی  خانواده  که 
احراز  برای  دارند  گفتن  برای  حرف 
کرده اند.  اقدام  فدراسیون  مدیریت 
مردم ذهنیت خوبی نسبت به حضور 
افرادی خارج از کشتی در رأس این 
فدراسیون ندارند و خوشبختانه سال 
به سال حضور افراد تحصیل کرده و 
مدیر در کشتی بیشتر می شود و این 

باعث خوشحالی است.
محمد طلایی در مورد صحبت های 
به  اشاره اش  و  خادم  امیررضا  اخیر 
طلایی  بر  دبیر  علیرضا  ارجحیت 
خادم،  سوی  از  آزاد  ملی  تیم  در 
خاطرنشان کرد: آن زمان نظر امیررضا 
خادم این بود و من هم نظرم را دادم. 

چیز خاصی نیست، من اگر بخواهم 
بکنم  صحبتی  خصوص  این  در 
خواهم  خادم  خود  به  را  این  حتما 
رسول  با  وقتی  که  همانطور  گفت، 
که  زمانی  می کردم،  همکاری  خادم 
صحبتی بود موضوع را با خودش در 
میان می گذاشتم چون این صحبت ها 

خانوادگی است و دلیلی ندارد بخواهم 
این مسائل را به رسانه ها ببرم.

وی ادامه داد: امیررضا خادم، علیرضا 
حیدری، علیرضا دبیر، مجید خدایی و 
... از خانواده کشتی هستند و هر کدام 
از این عزیزان در رأس فدراسیون قرار 

بگیرند خوب است.

حرف های خانوادگی را به رسانه ها نمی برم

طلایی: حرفی داشته باشم خودم به امیر خادم می گویم
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ژاوی آماده برای حضور
در بازی های السد

ستاره اسپانیایی السدی ها که بازی یکی دو ماه اخیر را به دلیل 
مصدومیت از دست داده بود با اعلام سرمربی این تیم می تواند 

به بازی ها برگردد.
پس از طی دوران مصدومیت ژاوی هرناندز اکنون خبر می رسد 
وی می تواند در بازی بعدی السدی ها به میدان برود. فریرا، 
سرمربی السد تاکید کرد ژاوی بعد از اتمام دوره درمانی خود، 
کاملا آماده حاضر در میدان است. او این خبر را در نشست 
خبری پیش از دیدار برابر السیلیه از بازی های لیگ ستارگان 
قطر بیان کرد و در این باره تاکید کرد تمام مراحل درمانی و 
آماده سازی ژاوی به پایان رسید. او می تواند از امروز در تمرینات 

تیم شرکت کند و در دیدار برابر السیلیه نیز به میدان برود.
فریرا در صحبت هایش تاکید کرد علیرغم فشردگی مسابقات 
هرگز به سیستم چرخشی نفرات روی نخواهند آورد. چرا که هر 
تیمی که می خواهد به عنوان قهرمانی برسد باید این را بداند که 

هیچ حریف آسانی نخواهد داشت.
ستاره اسپانیایی السدی ها از ماه فوریه با پاره شدن عضله ران 
در یکی از تمرینات دچار مصدومیت شد و بدین ترتیب در 
ترکیب السدی ها حضور نداشت تا اینکه به گفته سرمربی این 

تیم اکنون آماده حضور در میدان است.

چین رسما کاندیدای میزبانی
جام ملت ها شد

به  رسمی  درخواست  ارسال  با  چین  فوتبال  فدراسیون 
کنفدراسیون فوتبال آسیا در پی میزبانی جام ملت های آسیا 

۲0۲۳ است.
در شرایطی که تنها دو ماه از پایان جام ملت های آسیا ۲019 
در امارات می گذرد برخی کشورهای مطرح قاره کهن برنامه 
های گسترده ای برای دریافت میزبانی دوره بعدی این رقابت 

ها در سال ۲0۲۳ تدارک دیده اند.
یکی از این کشورها چین نام دارد که بعد از میزبانی جام ۲004 
این بار قصد دارد دومین تجربه خود همچون امارات در میزبانی 
این رقابت ها را پشت سر بگذارد. فدراسیون فوتبال این کشور 
که ظرف یکی دو روز گذشته با انتخاب فابیو کاناوارو ایتالیایی 
به عنوان جانشین مارچلو لیپی پرسرو صدا شده بود این بار 
درخواست رسمی میزبانی جام ملت ها را برای کمیته اجرایی 
AFC ارسال کرد. چین برای دریافت میزبانی این رقابت ها 
هشت ورزشگاه مدرن در شهرهای مختلف این کشور پهناور 
و پرجمعیت را به کنفدراسیون فوتبال آسیا پیشنهاد داده تا 

میزبان دومین دوره جام ملت ها با شرکت ۲4 تیم باشد. 

فن مارویک گزینه اصلی هدایت
تیم ملی امارات

طبق اعلام رسانه های اماراتی، فن مارویک مربی هلندی که 
سابقه کار در عربستان و استرالیا را هم دارد، گزینه اصلی هدایت 

تیم ملی امارات است.
تیم ملی فوتبال امارات بعد از جام ملت های آسیا و حذف مقابل 

قطر، با آلبرتو زاکرونی سرمربی ایتالیایی قطع همکاری کرد.
فدراسیون فوتبال امارات از همان زمان کار را برای انتخاب 
سرمربی بعدی تیم ملی این کشور آغاز کرد و روی دو گزینه 
جمع بندی هایی صورت گرفته است؛ اول برت فن مارویک 
هلندی که با این تیم نایب قهرمان جام جهانی شد و در 
سال های اخیر سرمربی عربستان و استرالیا بوده است. گزینه 
دوم هم اروه رنار سرمربی مراکش است که گفته می شود یکی 
از گزینه های سرمربیگری تیم ملی ایران هم محسوب می شود.

سایت »دِ نشنال« امارات امروز اعلام کرد که فن مارویک گزینه 
اصلی هدایت تیم ملی این کشور است و مذاکرات با این گزینه 
ادامه دارد. این سایت از نظم و انضباط این مربی و شخصیت 
قدرتمندش به عنوان دو عامل اصلی یاد کرده که امارات به 

آن توجه دارد.

خبر

محسن ترکی، داور بازنشسته فوتبال 
امیر  اخیر  اظهارات  به  کشورمان 
قلعه نویی، سرمربی تیم فوتبال سپاهان 

اصفهان واکنش نشان داد.
امیر  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
قلعه نویی، سرمربی تیم فوتبال سپاهان 
گذشته  روز  تساوی  از  پس  اصفهان 
خوزستان  فولاد  مقابل  شاگردانش 
پرداخت  داوران  از عملکرد  انتقاد  به 
و گفت: »از بازی برابر پرسپولیس تا 
به امروز هشت امتیاز از ما گرفته اند و 
من از چهار داور تا زنده ام نمی گذرم؛ 
اشکان  و  فغانی  ترکی،   ممبینی، 
خورشیدی. اینها خاطرات بد زندگی 
من هستند و یک روز با فیلم و مدارک 

اینها را می خواهم بگویم«.
محسن ترکی، داور بازنشسته فوتبال 
صحبت ها  این  به  واکنش  در  ایران 
اظهار داشت: من فوتبال ایران را کنار 
گذاشته ام و قصد دارم که آن را کلًا 
فراموش کنم. بارها و بارها در اطراف 
همکاری  تقاضای  و  شده  صحبت 
می شود، اما کلاً بدم می آید وارد این 
فضا شوم، به خاطر همین مسائل که 
که  زمانی  هر  آدم کوچک  عده  یک 
با مشکل مواجه می شوند، به زمین و 
زمان چنگ می اندازند. به قول معروف 
یک نفر که در حال سقوط به ته چاه 
به هر چیزی دست می اندازد  است، 
و می خواهد همه را با خود به پایین 

بکشد.
وی افزود: فکر می کنم دوره قلعه نویی 
این  دوره  واقع  در  است.  شده  تمام 
فوتبال  و  گذشته  مسائل  و  حرف ها 
برای  و  شده  علم  یک  به  تبدیل 
موفقیت در آن نیاز به سعی و تلاش 
گذشته  هوچی گری ها  دوره  است. 
است. حتی زمانی مورینیو با همین 
شیوه جلو می رفت  که دوره اش تمام 
در  می خواهد  کسی  اگر  الان  شد. 
فوتبال موفق باشد، باید کار و تلاش 
کند و علمش را افزایش بدهد. در واقع 
باشد.  این مسائل نمی تواند موفق  با 

حالا هم این فرد اگر احساس می کند 
که با این حرف ها می تواند فدراسیون  
قرار  تحت الشعاع  را  داوری  جامعه  و 
بدهد، سخت در اشتباه است. او باید 
خودش و تیمش را قوی کند تا در 

زمین فوتبال به حقش برسد.
داور بازنشسته فوتبال ایران که سابقه 
زیادی در قضاوت دربی پایتخت دارد، 
را  او هم فیلم و مدارکش  ادامه داد: 
بیاورد، من هم فیلم و مدارکی دارم 
حرف هایی  هم  من  وقتش  به  که 
برای گفتن دارم و به وقتش جلوی 
همین  خواستم  فقط  می ایستم.  او 
تمام  مسائل  این  دوره  که  بگویم  را 
شده است و مربیان باید به فکر علم 
و دانش خود باشند. دوره اینکه یک 
نفر فکر کند یک زمانی فوتبالیست 
بوده و می تواند مربی قابلی هم باشد 
و همچنین با هوچی گری و یکسری 
مسائل عناوینی به دست آورد، گذشته 
است. تکنولوژی وارد فوتبال شده است 
و اگر کسی می خواهد موفق باشد، باید 
خودش را قوی کند و با فراگیری علم 
و دانش و سعی و تلاش به موفقیت 
اخیر  سالیان  در  موضوع  این  برسد. 
هم ثابت شده است. در واقع تیم هایی 

که کار کردند و به دنبال مسائل فنی 
این موضوع درباره شان صدق  بودند، 
می کند. قطر چندی قبل در آسیا به 
موفقیت رسید و نتیجه  لازم را گرفت.

می شد  زمانی  یک  اگر  گفت:  ترکی 
که با هوچی گری و مسائل حاشیه ای 
یکسری عناوین جعلی کسب شود، 
گذشته  دیگر  مسائل  این  دوران  اما 
است. به قلعه نویی می گویم که من هم 
مدارک دارم و اگر لازم باشد، به وقتش 

رو می کنم.
مسئولان  واکنش  عدم  درباره  وی 
فدراسیون فوتبال و کمیته داوران و 
نبود یک اتحادیه برای داوران به منظور 
واکنش نشان دادن در چنین مواقعی 
درباره چنین صحبت هایی عنوان کرد: 
و  نداریم  داوران  اتحادیه  متأسفانه 
اگر هم قرار بود زمانی این اتفاق رخ 
بدهد، یک عده فدراسیون نشین و از 
این  مقابل  داوران  کمیته  مسئولان 
موضوع ایستادند و اجازه قدرت گرفتن 
این کانون و اتحادیه داوران را ندادند تا 
در چنین روزهایی خودِ داوران بتوانند 
از حق شان دفاع کنند. متأسفانه این از 
ضعف مدیریتی فوتبال کشور بوده که 

گریبان گیر داوران شده است.

کشورمان  پیشین  بین المللی  داور 
بارها  و  بارها  خیلی ها  کرد:  تصریح 
گفته اند که حاضرند در چنین مواقعی 
باید  کار  اما  بدهد،  انجام  کاری  هر 
در قالب یک کانون و اتحادیه باشد. 
متأسفانه در چند سال گذشته یک 
کانون توسط تعدادی از پیشکسوتان 
ایجاد شد که شکل خوبی پیدا نکرد 
و مدیریت خوبی در آن نشد. مسئولان 
وقت کمیته داوران و فدراسیون فوتبال 
هم همکاری نکردند، چون این موضوع 
را به ضرر خودشان می دیدند. در واقع 
این ضعف مدیریت در جامعه داوری 
ما وجود دارد، در حالی که در تمامی 
کشورهای صاحب فوتبال یک اتحادیه 
داوری وجود دارد که به موقع از حق 
فعلًا  می شود.  دفاع  داوران  حقوق  و 
شرایط این گونه شده است که باید به 
صورت شخصی حق تان را بگیرید. من 
زمانی که قضاوت می کردم، تلاشم بر 
آن بود که وارد حاشیه نشوم، اما اگر 
قرار باشد کسی که سابقه اش مشخص 
است، جلو بیاید و بخواهد با این مسائل 
با آبرو و حیثیت کسی بازی کند، من 
هم بلدم و خودم شخصاً از حق خودم 

دفاع می کنم.

از  یکی  عنوان  به  رنار  اوره  حضور 
گزینه های جانشینی کی روش روی 
نیمکت تیم ملی فوتبال ایران تائید 
شده و این مربی مذاکرات مثبتی را 
با فدراسیون فوتبال ایران انجام داده 

است. 
به گزارش »دنیای هوادار«، در یکی 
دو روز گذشته نام اوره رنار سرمربی 
کنونی تیم ملی مراکش برای هدایت 
تیم ملی فوتبال ایران مطرح شده در 

حالی که این مربی در حال حاضر 
هدایت تیم ملی مراکش را بر عهده 
در  حضور  برای  را  تیم  این  و  دارد 
مسابقات جام ملت های آفریقا آماده 

می کند.
مربی اهل کشور فرانسه در شرایطی 
هدایت تیم ملی مراکش را بر عهده 
جام  پایان  تا  قراردادش  که  دارد 
این  با  چنوبی  آفریقای  ملت های 
فدراسیون  از  و  بود  خواهد  کشور 
مربی  این  فوتبال خبر می رسد که 
جدی ترین گزینه برای هدایت تیم 
ملی فوتبال ایران خواهد بود. ظاهرا 
مسئولان فدراسیون فوتبال از مدت ها 
قبل عملکرد و شرایط این مربی را 
زیر نظر داشته اند و برای حضور او 
روی نیمکت تیم ملی فوتبال ایران 
رسیده  بندی  جمع  به  حدودی  تا 

اند اگر چه فدراسیون فوتبال ایران 
یک گزینه اروپایی دیگر را مد نظر 
دارد و حتی مذاکراتی را هم با وی 
رنار  می رسد  نظر  به  اما  داده  انجام 
اصلی ترین گزینه تاج برای جانشینی 

کی روش است.
رنار که دیدار تیم ملی فوتبال ایران 
و ژاپن را در ورزشگاه هزاع بن زاید 
از نزدیک تماشا کرد در آخر تیرماه 
سال آینده )جام ملت های آفریقا از 
۳1 خرداد تا ۲8 تیر برگزار می شود( 
فوتبال  فدراسیون  با  قراردادش 
مراکش به پایان می رسد و ظاهرا در 
این زمینه هم با مسئولان فدراسیون 
مثبتی  مذاکرات  به  ایران  فوتبال 
فدراسیون  طرفی  از  است.  رسیده 
تا 4 روز  ایران تصمیم دارد  فوتبال 
آینده یعنی تا ۲9 اسفند سرمربی تیم 

ملی را معرفی کند و هیچ بعید نیست 
نام رنار به عنوان سرمربی جدید تیم 

ملی معرفی شود.
اگر چه شاید این سوال به وجود بیاید 
که چطور قبل از برگزاری جام ملت ها 
نام یک مربی یک تیم ملی دیگر به 
عنوان سرمربی جدید تیم ملی ایران 
مذاکرات  در  ظاهرا  اما  شود  اعلام 
طرفین این موضوع هم لحاظ شده 
که نام این مربی به عنوان مربی بعدی 

تیم ملی معرفی شود.
رنار در جام جهانی روی نیمکت تیم 
ملی مراکش حضور داشت و اگرچه 
مقابل ایران تیمش در دقایق پایانی 
این نماینده  اما  بازی را واگذار کرد 
کشور آفریقا با هدایت مربی فرانسوی 
به  رقبا  مقابل  قبولی  قابل  فوتبال 

نمایش گذاشت.

»رنار« سه روز دیگر سرمربی تیم ملی می شود!

محسن ترکی: 

آقای قلعه نویی! دوران موفقیت با هوچی گری گذشته است
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فوتبال  بین المللی  داور  فغانی  علیرضا 
امیر  صحبت های  پاسخ   هم  کشورمان 
قلعه نویی که گفته بود او و سه داور دیگر 
را حلال نمی کند، این طور داد:» همیشه 
خصوص  به  و  زندگی  در  کردم  سعی 
داوری به این حرف ها توجه نکنم؛ چراکه 
به این حرف ها و آدم هایی  اگر قرار بود 
که این حرف ها را می زنند توجه کنم، این 
جایگاهی که در داوری که دارم نداشتم. 
همیشه اعتقاد دارم که این خداست که 
باید از من راضی باشد و نه بنده های خدا 
و این اعتقاد من است. به هر حال گذشت 
افراد  از  زمان همه چیز را درباره خیلی 
ثابت کرده و می کند. حرف هایی که الان 
می زنم هم ارتباطی به صحبت های این 
هرچه  است  مختار  او  چراکه  ندارد؛  آقا 

همواره  فوتبال  این  بگوید.در  می خواهد 
هیچ گاه  و  باشم  خودم  کرده ام  سعی 
با  لابی  سیاسی،  بازی های  دنبال  به 
سیاسیون و داشتن خدم و حشم نبودم 
و هر کدام از دوستان مثل محسن ترکی، 
هدایت ممبینی و... که به جایگاه خوبی 
در این فوتبال رسیدند با تلاش خودشان 
بوده و هیچ کدام با لابی سیاسیون به این 
از  نظر  به  که  فغانی  نرسیدیم.«  جایگاه 
این حرف ها ناراحت شده خیلی صریح 
صحبت می کند:»در این حدود ۲4،۲5 
سالی که در فوتبال هستم به این نتیجه 
رسیدم که اکثر کسانی که درباره مسائل 
می زنند  حرف  باندبازی  و  پرده  پشت 
خودشان اصل این کار هستند و اتفاقات 
باره رخ داده که گذشته  این  زیادی در 

این افراد را مشخص کرده و گذشت زمان 
گواه حرف های من است. ارتباط پنهانی با 
برخی مربیان و بازیکنان و یا سیاه بازی یا 
لمپن بازی دیگر جوابگو نیست و نمی توان 
با این کارها به موفقیت رسید.همه کسانی 
که در فوتبال فعالیت می کنند، می دانند 
اگر تیمی که از داوری ضرر کرده و قطعا 
هم تیمی بوده که سود هم کرده باشد 
و این طور نبوده که اشتباهات عمدی در 
کار بوده باشد. من پیش خدا و وجدان 
خودم راضی هستم که اگر اشتباهی هم 
در داوری فوتبال انجام دادم کاملا سهوی 
و فوتبالی بوده است اما اگر کسی در عالم 
فوتبال مدرکی دارد که اشتباهی عمدی 
انجام شده آن را رو کند. ما همیشه تابع 

قانون بوده و هستیم.«

علیرضا  فغانی: 

کسی که درباره پشت پرده حرف می زند خودش اینکاره است

تیم فوتبال پرسپولیس پس از ماه ها نمایش 
نه چندان دلچسب و دور از انتظارش و چند 
هفته عملکرد متزلزل در نتیجه گیری نهایتا 
سال 97 را با خوبی و خوشی و برد مقتدرانه 
مقابل سپیدرود رشت به پایان رساند تا به 

صدر جدول صعود کند.
شرایطی  در  ایوانکوویچ  برانکو  شاگردان 
به  باتوجه  که  رفتند  سپیدرود  مصاف  به 
سفرهای متوالی خستگی زیادی را در تن 
داشتند اما از همان ابتدا بازی را هجومی 
آغاز کردند و موفق شدند در نیمه نخست 
سه بار به گل برسند. در نیمه دوم سپیدرود 
یک گل زد و فرصت زدن گل دوم را هم 
داشت اما رادوشوویچ پنالتی غلامی را به 

زیبایی مهار کرد.
در فاصله ۲ دقیقه از 68 تا 70 مهم ترین 
اتفاقات نیمه دوم رقم خوردند. ابتدای روی 
پاس محمد غلامی، مهرداد بایرامی گلزنی 
کرد، سپس بایرامی یک پنالتی گرفت که 
ضربه غلامی از روی نقطه پنالتی را رادو 
سیو کرد. اما این پایان کار نبود. ۳0 ثانیه 
بعد مهدی ترابی در محوطه جریمه به زمین 
خورد که زرگر نقطه پنالتی را نشان داد اما 
پس از مشورت با داور پشت دروازه نظر خود 
را برگرداند تا برای اولین بار در فوتبال ایران، 
داور پشت دروازه نیز نقش پررنگی داشته 

باشد.
و  بود  بیکار  اول  نیمه  در  رادوشوویچ 

سپیدرودی ها موقعیت خاصی روی دروازه 
اش به وجود نیاوردند اما گلر کروات قرمزها 
در  را  تیمش  اصلی  نقش  دوم  نیمه  در 
پیروزی مقابل سپیدرود ایفا کرد. رادو در 

دقیقه 69 پنالتی محمد غلامی را به شکلی 
دیدنی مهار کرد و چند دقیقه بعد هم یک 
موقعیت گل دیگر را از سپیدرودی ها گرفت 
که سیو دوم او دیدنی تر از مهار ضربه پنالتی 

هم بود. شاید اگر این دو موقعیت صددرصد 
نمایش  به  باتوجه  می شدند،  دروازه  وارد 
ضعیف قرمزها در نیمه دوم، بازی با تساوی 

به پایان می رسید.

که  زیادی  حملات  وجود  با  آبی ها 
تبریزی  گل  تک  با  تنها  اما  داشتند، 
به شکست  موفق  پنالتی  نقطه  روی  از 

نساجی شدند.
استقلال تهران با روند فوق العاده ای که در 
هشت هفته گذشته لیگ برتر طی کرده، 
تنها یک شکست داشته و هفت پیروزی 
رقابت  عملکرد  این  با  تا  آورده  دست  به 
پایاپایی با مدعیان داشته باشد و اکنون در 
شرایطی قرار بگیرد که بتواند با کسب برتری 
در دیدار امشب مقابل نساجی، هم امتیاز با 

تراکتورسازی شود و به دلیل تفاضل گل 
بهتر در رده دوم جدول قرار بگیرد، اما در 
آن سوی میدان شاگران مجید جلالی نیز 
ورزشگاه  در  امتیاز  برای کسب  تلاش  در 
آزادی هستند تا با روحیه خوبی سال 97 

را به پایان ببرند.
نیم  های  هفته  بیشتر  تبریزی  مرتضی 
فصل دوم را روی نیمکت نشسته است و 
به همین دلیل در بازی شب گذشته برابر 
نساجی انگیزه زیادی داشت تا بتواند توانایی 
های خود را به هواداران و کادرفنی تیمش 

نشان بدهد.
استارت  یک  روی  دقیقه ۳9  در  تبریزی 
سریع از مدافع حریف پنالتی گرفت و در 
دقیقه 4۲ خودش آن را وارد دروازه کرد تا 
نشان بدهد جای او روی نیمکت ذخیره ها 

نیست.
تبریزی بعد از گل با صدای بلند فریاد می 
زد »من« تا به این شکل نشان بدهد در 

این مدت فشار زیادی را حس کرده است. 
تبریزی دیشب سومین گل خود در لیگ 

برتر را زد. 
وینفرد شفر که توانست سال 97 را با یک 
پیروزی شیرین خانگی و صعود به رده دوم 
جدول لیگ به پایان برساند، بعد از پایان 
نساجی در حالی که شال گردن  با  بازی 
همیشگی اش را در دست داشت، به سمت 

چند هزار هوادار حاضر در استادیوم رفت و 
به تشویق آنها واکنش نشان داد.

وینفرد شفر و تیمش حدود ۲ هفته دیگر 
در همین ورزشگاه مقابل اصلی ترین رقیب 
خود یعنی پرسپولیس قرار می گیرند. شاید 
برد مقابل نساجی بیشتر از همه به همین 
خاطر برای سرمربی آلمانی استقلال اهمیت 

داشت.

در آخرین روزهای سال؛

صدر »قرمز« شد

استقلال دست بردار نیست؛

با برد پیش به سوی 
دربی حیثیتی !

3 - 1

0 - 1
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به بهانه نزدیک شدن به پایان سال، عملکرد 
10 تن از بازیکنان لژیونر در سال جدید را 

بررسی کرده ایم. 
به گزارش »دنیای هوادار«، هر یک از این 
لژیونرها بازیکنان روز های متفاوتی را سپری 
کرده اند. بعضی موفق بوده اند و بعضی ناکام 
با  جنگ  با  هم  آن ها  از  تعدادی  سال  و 

مصدومیت سپری شده.

علیرضا  جهانبخش
جهانبخش سال پرفراز و نشیبی را سپری 
کرد. او در آغاز سال عضو آلکمار بود و به 
همراه این تیم توانست عنوان آقای گلی 
همین  و  بیاورد  دست  به  را  هلند  لیگ 
با شکستن  برایتون  شد  باعث  درخشش 
رکورد نقل و انتقالات خود این بازیکن را 
به خدمت بگیرد. علیرضا در جام جهانی 
درخشش چندانی نداشت. در برایتون نیز 
دور  باعث  و طولانی  بدموقع  مصدومیتی 
شدن این بازیکن از ترکیب تیمش شد و 
حتی حضور او در جام ملت ها را تحت تأثیر 
قرار داد. او در جام ملت ها گلزنی کرد و این 
افتادن در ترکیب تیم  روز ها در حال جا 

باشگاهی خود است.

سامان قدوس
قدوس امسال از اوسترشوند به لیگ فرانسه 
و تیم آمیان رفت و با وجود شروع فوق العاده 
این  داشت.  کمتری  درخشش  ادامه  در 

تیم  فوتبال ملی،  برای  بازیکن دورگه که 
ایران را انتخاب کرد توانست در جام جهانی 
در ترکیب تیم ملی به میدان برود و روی 
گل ایران مقابل مراکش نیز تأثیرگذار بود. 
گل  هم  ملت ها  جام  در  ادامه  در  قدوس 
زیبایی زد و نمایش خوبی داشت. قدوس در 

آمیان یکی از بازیکنان اصلی تیمش است.

مهدی  طارمی
صحنه ای که از طارمی در این سال تا مدت ها 
در ذهن همه هواداران خواهد ماند، صحنه 
بیرون زدن توپ در دیدار مقابل پرتغال است. 
این مهاجم در الغرافه نیز روز های پر فراز و 
نشیبی را سپری کرد و در مقطعی هواداران 
این باشگاه خواهان رفتن این مهاجم بودند. 
طارمی یکی از بازیکنان محبوب کی روش 
بود و هم در جام جهانی و در جام ملت ها 

یکی از مهره های ثابت تیم بود.

سردار آزمون
شاید هیچ سالی در زندگی مهاجم ۲4 ساله 
به اندازه امسال برای سردار عجیب نباشد. 
او بعد از جام جهانی بدون زدن گل مقابل 
سیل انتقادات هواداران قرار گرفت و از تیم 
دوام  تصمیم  این  کرد.  خداحافظی  ملی 
چندانی نداشت و او به تیم ملی برگشت 
تا بهترین گلزن ایران در جام ملت ها شود. 
مشکلات مالی روبین کازان باعث شد این 
باشگاه تصمیم به فروش آزمون بگیرد و در 

حالی که ولورهمپتون به خرید این بازیکن 
خیلی نزدیک شده بود، مهاجم ایرانی راهی 
آزمون  در  روز ها  این  سردار  شد.  زنیت 
روز های فوق العاده ای را سپری می کند و 

در 4 بازی 5 گل زده است.

امید  ابراهیمی
شاید یکی از بهترین سال های دوران بازی 
ابراهیمی در  باشد.  بوده  امسال  ابراهیمی 
جام جهانی عملکردی درخشان داشت و 
سپس به الاهلی قطر رفت و در این تیم 
هم تبدیل به یکی از بازیکنان ثابت تیمش 
شد. ابراهیمی در جام ملت ها هم یکی از 

مهره های ثابت کی روش بود.

کریم  انصاری فرد
کریم در جام جهانی تک گل ایران مقابل 
پرتغال را از روی نقطه پنالتی زد و سپس 
رهسپار ناتینگهام فارست انگلیس شد. این 
انتقال به خاطر مشکل در صدور مجوز کار 
خورد  مشکل  به  زود  خیلی  بازیکن  این 
کنار  قرارداد  بدون  ماه  چندین  کریم  تا 
ناتینگهام تمرین کند. بعد از رفع مشکل 
انصاری فرد، مهاجم ایرانی دقایق کمی در 
ترکیب ناتینگهام بازی کرد و بعد رهسپار 
جام ملت ها شد. کریم در امارات هم گل 
حضور  و  ناتینگهام  مربی  اخراج  اما  زد، 
آغازگر  کارانکا،  جای  به  اونیل  مارتین 
روز های کابوس وار کریم در ناتینگهام بود. 

انصاری فرد به تیم زیر ۲۳ ساله ها تبعید شد 
و به نظر می رسید بدون یک بازی کامل باید 
به دنبال باشگاهی دیگر باشد، اما درخشش 
هال سیتی  مقابل  دیدار  در  بازیکن  این 
با  انصاری فرد  و  کرد  عوض  را  شرایط 
امیدواری بیشتری پا به سال جدید خواهد 

گذاشت.

سعید  عزت اللهی
کردن  سپری  از  بعد  عزت اللهی  سعید 
جام جهانی نسبتاً موفق به صورت قرضی 
اما مصدومیتی سنگین  به ردینگ رفت، 
گریبان او را گرفت تا بیشتر روز های این 
فصل ستاره ایرانی در کلینیک و ریکاوری 
حضور  مانع  مصدومیت  همین  بگذرد. 
سعید در جام ملت ها هم شد. این روز ها 
مصدومیت عزت اللهی به پایان رسیده و به 
زودی شاهد پا به توپ شدن ستاره ایرانی 

ردینگ خواهیم بود.

کاوه رضایی
درخشش در شارلوا هم باعث نشد کی روش 
تصمیم بگیرد رضایی را مسافر جام جهانی 
کند. مهاجم ایرانی فصل جدید را هم با 
گلزنی شروع کرد تا بروژ با شکستن رکورد 
نقل و انتقالات بلژیک رضایی را با امید ادامه 
گلزنی ها به خدمت بگیرد. رضایی، اما در 
بروژ تا به امروز تنها یک گل زده و البته 
بخش زیادی از فصل را نیز مصدوم بوده تا 

نتواند درخشش خود را تکرار کند. همین 
مصدومیت باعث شد رضایی به جام ملت ها 
هم نرسد. مهاجم ایرانی در هفته های اخیر 
اکثراً نیمکت نشین بوده و بعید است فصل 

بعد را هم در پیراهن بروژ سپری کند.

میلاد  محمدی
محمدی سال پرحاشیه ای را سپری نکرده، 
اما نام او فقط به یک دلیل در این لیست 
حضور دارد. پرتاب اوت استثنایی در جام 
جهانی! آن صحنه به عنوان یکی از برترین 
سال  در  دنیا  فوتبال  ورزشی  صحنه های 
۲018 انتخاب شد و امکان ندارد به این 

زودی ها فراموش شود.

رضا قوچان نژاد
گوچی یکی از بازیکنانی بود که کی روش به 
جام جهانی برد، اما حتی یک دقیقه هم به 
او بازی نداد تا قوچان نژاد بعد از جام جهانی 
از تیم ملی خداحافظی کند. خداحافظی او 
خیلی زود پذیرفته شد و گوچی هم تصمیم 
به  خود  بازی  پایانی  سال های  در  گرفت 
قبرس برود. این بازیکن در قبرس عملکرد 
خوبی نداشت و تبدیل به بازیکنی ذخیره 
شد تا آپوئل برای فرار از پرداخت حقوق 
سنگین او، مهاجم ایرانی خود را به طور 
قرضی به استرالیا و تیم سیدنی بفرستد. 
گوچی در این تیم یکی از بازیکنان ثابت 

است و شروع نسبتاً خوبی داشت.

عملکرد لژیونرهای ایران در سالی که گذشت؛

از علیرضا جهانبخش تا کاوه رضایی

تیم  گفت:  ایران،  فوتبال  پیشکسوت 
المپیک ایران کاملا رها شده است و این 
تیم بدون بازیکنان خود به صورت کامل در 

حال تمرین است.
به گزارش »دنیای هوادار«، محمد پنجعلی 
در مورد وضعیت فوتبال ایران در سال 97، 
گفت: وضعیت فوتبال ایران با سال های قبل 
تفاوتی نداشته است. فوتبال ما سالهاست که 
درجا می زند. سالهاست که در هیچ رده ای 
موفق نشدیم و فقط پرسپولیس در آن  حال 
و روز با فداکاری بچه ها و زحماتی که کشیده 
شد توانست نایب قهرمان لیگ قهرمانان آسیا 
شود. روی کار تیمی نمی توانیم نتیجه بگیریم 
و از حریفانمان عقب افتادیم. گاهی موردی 
شاید بتوانیم در یک تورنمنت عملکرد خوبی 
داشته باشیم که این از اتفاقات فوتبال است اما 
واقعیت امر این است که فوتبال ما عقب افتاده 

است. تیم های پایه ما در آسیا حرفی برای 
گفتن ندارند. تیم المپیک ایران که چند وقت 
دیگر بازی دارد رها شده است. به این تیم بهای 
خوبی داده نشده است و امکانات و زیرساخت 
هم نداریم. دو تیم پرهوادار آسیا و ایران یک 
ورزشگاه اختصاصی برای برگزاری مسابقات 
خود ندارند. تبلیغات و بلیت فروشی هم دست 

باشگاه ها نیست. واقعیت فوتبال ما این است.
وی در پاسخ به این سوال که با این شرایط 
در سال 98 هم نباید انتظار خاصی از فوتبال 
ایران داشت، خاطرنشان کرد: قطعا همینطور 
است. این حرف الان نیست. 40 سال است که 
این صحبت را می کنیم و نباید از این فوتبال 
به صورت  موفقیتی هم  اگر  انتظار داشت. 
مقطعی رقم خورده نباید آن را به حساب 
مدیریت و برنامه ریزی گذاشت. فوتبال ایران 
در ذاتش خلاقیت دارد و گاهی موفقیت هایی 

به صورت مقطعی به دست می آید.
پنجعلی در مورد اینکه به وضعیت تیم امید 
اشاره کرد و این تیم را از سوی مسئولان 
ول شده اعلام کرد، گفت: نباید انتظار خاصی 
داشته باشیم. برای چه باید منتظر نتیجه 
باشیم.اگر موفقیتی هم کسب شود به خاطر 
خلاقیت و استعداد فوتبال ایران است. کدام 
تیم امید به این شکل است. نه بازیکن و نه 
تمرین مناسب نداشتیم.چند بازیکن را جمع 
کردیم و می خواهیم در رقابت های انتخابی 
حاضر شویم. تیم های خاور دور برنامه ریزی 
خود را از رده پایه دارند. وقتی یک تیم ملی 
و باشگاهی آسیایی قهرمان می شود باید به 
زیرساخت آنها توجه کرد. خیلی از بازیکنان 
تیم های ملی حریفان ما را بازیکنان تیم امید 

تشکیل می دهند.
وی در پاسخ به این سوال که چند بازیکن 

امید عراق حریف تیم امید ایران عضو تیم 
بزرگسالان عراق در جام ملت ها بودند اما در 
تیم ملی ما هیچ نماینده ای از تیم امید نبود، 
گفت: دقیقا همینطور است. حرف و درد شما 
هم همین  است. ما برنامه ریزی نداریم. این 
وضعیت چند سال است که در فوتبال ایران 
مشاهده می شود. الان استقلال، پرسپولیس 
و ذوب آهن نماینده ایران در آسیا هستند 
به لیگ برتر نگاه کنید که چطور به صورت 
بازیکن  چند  گذاشتند.   بازی  فشرده 
شدند؟  مصدوم  مدت  این  در  پرسپولیس 
این تیم ها به نام ایران در آسیا حضور دارند. 
استقلال و ذوب آهن هم به اسم ایران در 
آسیا هستند. باید منافع ملی را در این بازی ها 
در نظر گرفت و هر تسهیلاتی که می توانیم 
باید برای این تیم ها در نظر بگیریم. شما 
نگاه کنید استقلال و پرسپولیس سه شنبه 

مقابل العین و السد بازی کردند و امروز باید با 
نساجی و سپیدرود رو به رو شوند.

پیشکسوت فوتبال ایران در پاسخ به این 
سوال که نتیجه گیری نمایند ه های ایران 
باعث ایجاد فضای شاد در جامعه می شود 
پس چرا بستر برای عملکرد بهتر آنها فراهم 
نمی شود، گفت: واقعا نمی دانم. گاهی اوقات 
آیا  انسان رجوع می کند که  به  این شک 
افرادی که برای فوتبال ایران برنامه ریزی 
بر  شک  واقعا  هستند؟  ایرانی  می کنند 
انگیز است. دشمن هم اینطور برنامه ریزی 
نمی کند. به وضعیت پرسپولیس نگاه کنید 
شدند.  مصدوم  تیم  این  بازیکن  چند  که 
این فشار در حال صدمه زدن به بازیکنان 
است و تیم کم کم مهره کم می آورد. بدن 
و  می کند  خالی  سخت  شرایط  این  در 

آسیب دیدگی زیاد می شود.

پنجعلی: تیم امید کاملا رها شده است
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اقتصادی

محقق، مدرس و مشاور کارآفرینی
و تحلیل گر بازارسرمایه

اعتمادسازی در فضای آنلاین همیشه از اهمیت بسیار 
زیادی برای برندها برخوردار بوده است. در عمل اگر مردم 
به شما اعتماد نداشته باشند، چرا باید از شما بخرند؟ اما 
مسئله این است که واقعاً اعتماد به برند یعنی چی؟ و 
این معنا در سال های اخیر با ظهور و گسترش شبکه های 
آنلاین بسیار پیچیده شده است، جایی که مخاطبین تنها 

یک نمایه یا آواتار ساده و چند خط متن بیشتر نیستند.
تا چند سال پیش تنها لازمه اعتمادسازی در فضای 
آنلاین؛ مجاب کردن گوگل از طریق برخی روش های 
در  شما  وب سایت  نام  قراردادن  به   بهینه سازی  ساده 
صفحه اول نتایج بود که با تهیه محتوای مملو از برخی 
کلمات کلیدی و تعدادی لینک از وب سایت های دیگر 
به راحتی قابل اجرا بود و این گونه تمام مشتریان بالقوه 
در حجم بالا به سراغ وب سایت شما آمده و در آن از 
صفحه ای به صفحه دیگر حرکت می کردند. در آن زمان 
قرار داشتن در صفحه اول نتایج گوگل برای تائید شدن 
شما به عنوان یک برند معتبر و قابل اعتماد کافی بود، اما 

اکنون دیگر جذب این اعتماد به این سادگی ها نیست.
این موضوع از زمانی شدت گرفت که گوگل الگوریتم 
مورداستفاده خود تحت عنوان پاندا را به روزرسانی کرد 
و پس  از آن تغییرات در این الگوریتم و دیگر الگوریتم ها 
پی  در پی می آمدند و اینگونه گوگل وزن بیشتری بر روی 
کیفیت محتوای منتشرشده به عنوان یکی از نشانه های 
قابل  اعتماد بودن برند قرار داد. اما امروزه به دلیل تکثیر 
و  برند  بین  ارتباطی  نقاط  اجتماعی،  زیاد شبکه های 
مصرف کننده که می توانند موجب موفقیت یا نابودی یک 
برند شوند، بسیار افزایش  یافته است و درنتیجه برندها 
هرگز قادر به کسب درک درستی از شخصیت مخاطبین 
خود نیستند و درنتیجه کمتر می توانند نسبت به خود 
اعتماد کسب کنند، چراکه اغلب مصرف کننده ها بر روی 
این شبکه ها هویتی جعلی داشته، تصاویری گرافیکی 
دارند یا نظرات خود را در کمتر از 140 حرف منتشر 
می کنند )که البته محدودیت این مورد آخر، مدتی است 

که از شبکه توییتر حذف شده است(.
در این میان تبلیغات هدفمند و ایجاد اعتماد در میانه 
نگرانی های بسیار زیاد و در حال افزایش در رابطه با حریم 
خصوصی تبدیل به یک میدان مینی شده که عبور از آن 
به هدایت بسیار زیادی نیاز دارد. با این  وجود بسیاری از 
برندها با استراتژی فی البداهه وارد این عرصه می شوند و 
بدتر از آن اینکه مطالعات میدانی یا در اندازه های کوچک 
بسیار اندکی در رابطه تعاملات مردم در این شبکه ها انجام  
شده است تا به عنوان کمکی به برندها جهت شناخت 

بهتر مشتریان بالقوه خودشان مورداستفاده قرار بگیرد.

نکته مهم اینکه این موارد مانند قراردادن مثلاً نماد اعتماد 
الکترونیک، ضمانت تعویض یا بازگشت پول و ... نیست، 
بلکه موارد و نکته های کوچکی هستند که هر برندی 
می تواند بصورت آنلاین انجام دهد و تفاوت های بسیار 

زیاد آنها را شاهد باشد:

شبکه های  در  اعتماد  روانشناسی  از  اطلاع   )1
اجتماعی برای برندها بسیار مهم است:

تعدادی از مطالعات مختلف در سال های اخیر نشان 
داده اند که برخی کاربران در سطح شبکه های اجتماعی 
بدون داشتن اطلاعات دقیق تمایل به اظهارنظر و قضاوت 
در رابطه با برندها دارند. گاهی این موضوع ناشی از اعتبار 
پایین و ضعیف آن هاست و درنتیجه برای پوشش دادن 
این موضوع با نمایه ها یا پروفایل های غیرحقیقی اقدام 
به درج نظراتی در این شبکه های می کنند که در عمل 
ارزشی ندارد. اینکه دیگر کاربران تا چه حد نظرات این 
دسته از افراد را باور می کنند، خود جای حدس زدن 
دارد. مطمئناً تمام نظرات در این فضای آنلاین توسط 
دیگر کاربران معتبر شناخته نمی شود، اما اینکه یک برند 
به خوبی این افراد را شناخته و رفتار آنها را این شبکه ها 
زیر نظر داشته باشد، از اهمیت به نسبت زیادی برخوردار 

است.
همواره باید توجه داشت که کیفیت دنبال کنندگان و 
نه کمیت آن ها، برای برندی که در پی کسب اعتماد 
مخاطبان خودش است، از اهمیت بسیار زیادی برخوردار 
است. اینکه یک یا چند کاربر در مورد عملکرد یک برند 
تا حدودی ناشی از تعدد  اظهارنظر کند، که طبیعتاً 
زیان  موجب  برند  آن  برای  که  آن قدر  است،  کاربران 

می شود، سودی را موجب نمی شود.

2( مردم در این فضا تمایل به اعتماد به برندی 
دارند که خودش را در ارتباط و تعامل با آنها قرار 

می دهد:
برای  آنلاین  فضای  در  موردبحث  موضوعات  جریان 
کسی صبر نمی کند و مردم خیلی سریع از موضوعی 
به موضوعی دیگر حرکت می کنند. پس فقط و فقط 
زمانی پاسخ منتشرشده از طرف یک برند ارزش و اهمیت 
دارد که پاسخی به موقع و مرتبط باشد؛ چراکه تحقیقات 
مختلف نشان داده است قدرت پاسخ دهی یک برند در 
این فضا یکی از شاخصه های مهم قابل  اعتماد بودن یک 
برند است. همیشه یک پاسخ سریع و کوتاه به سؤال یا 
نظر مصرفی کننده بهتر از یک پاسخ طولانی اما دیرهنگام 

است.
البته اگر هم گاهی در پاسخ دهی به این موارد زمان زیادی 
طول بکشد، ممکن است دلایل خوب و قابل توجیهی 
هم برای برندها وجود داشته باشد. ازجمله اینکه به دلیل 
تعدد شبکه های اجتماعی مختلف، امروزه مسئولین و 
دارای  برندها  این  اجتماعی  شبکه های  اداره کنندگان 
ایمیل آدرس های مختلفی برای هر یک از این شبکه ها 
هستند که اعلان های لازم برای هر یک نظر یا سؤال و ... 
به هر یک از آن ها ارسال می شود. پس یکی از ساده ترین 
کارها در این رابطه استفاده از یک آدرس ایمیل برای 
ثبت نام و کنترل و مدیریت تمام این شبکه ها می تواند 

راه حل کار باشد.
همچنین باید توجه داشت که مخاطبین ما برای هر 
سؤال و نظری که درج می کنند یا ارسال می کنند، توقع 
دریافت پاسخ دارند و درج یک پاسخ یا حتی یک پسُت 
به معنای پاسخ گویی به همه مخاطبین نیست. مثلاً اگر 
تولد شماست و افراد بسیار زیادی اقدام به درج جمله 
یا تبریکی با اشاره به شما کرده اند، درج یک پست یا 
پاسخ کلی به همه آن ها بر روی آن شبکه یا حتی بر 
روی یک شبکه دیگر و انتظار دیده شدن آن توسط کلیه 

مخاطبین، انتظاری بسیار نابجا است.

3( مردم در این فضا تمایل به اعتماد به برندی 
دارند که خودش را در ارتباط و تعامل با آنها قرار 

می دهد
برای  آنلاین  فضای  در  موردبحث  موضوعات  جریان 
کسی صبر نمی کند و مردم خیلی سریع از موضوعی 
به موضوعی دیگر حرکت می کنند. پس فقط و فقط 
زمانی پاسخ منتشرشده از طرف یک برند ارزش و اهمیت 
دارد که پاسخی به موقع و مرتبط باشد؛ چراکه تحقیقات 
مختلف نشان داده است قدرت پاسخ دهی یک برند در 
این فضا یکی از شاخصه های مهم قابل اعتماد بودن یک 
برند است. همیشه یک پاسخ سریع و کوتاه به سؤال یا 
نظر مصرفی کننده بهتر از یک پاسخ طولانی اما دیرهنگام 

است.
البته اگر هم گاهی در پاسخ دهی به این موارد زمان زیادی 
طول بکشد، ممکن است دلایل خوب و قابل توجیهی 
هم برای برندها وجود داشته باشد. ازجمله اینکه به دلیل 
تعدد شبکه های اجتماعی مختلف، امروزه مسئولین و 
دارای  برندها  این  اجتماعی  شبکه های  اداره کنندگان 
ایمیل آدرس های مختلفی برای هر یک از این شبکه ها 
هستند که اعلان های لازم برای هر یک نظر یا سؤال و ... 
به هر یک از آن ها ارسال می شود. پس یکی از ساده ترین 
کارها در این رابطه استفاده از یک آدرس ایمیل برای 
ثبت نام و کنترل و مدیریت تمام این شبکه ها می تواند 

راه حل کار باشد.
همچنین باید توجه داشت که مخاطبین ما برای هر 
سؤال و نظری که درج می کنند یا ارسال می کنند، توقع 
دریافت پاسخ دارند و درج یک پاسخ یا حتی یک پسُت 
به معنای پاسخ گویی به همه مخاطبین نیست. مثلاً اگر 
تولد شماست و افراد بسیار زیادی اقدام به درج جمله 
یا تبریکی با اشاره به شما کرده اند، درج یک پست یا 
پاسخ کلی به همه آن ها بر روی آن شبکه یا حتی بر 
روی یک شبکه دیگر و انتظار دیده شدن آن توسط کلیه 

مخاطبین، انتظاری بسیار نابجا است.

۴( سلسله مراتبی برای پیام های یک برند مورد 
اعتماد وجود دارد که اغلب از آن غافل هستند

برای ایجاد اعتماد، توجه داشته باشید که استفاده از فرمت 
ویدئو به  مراتب بهتر از فرمت صوتی بدون تصویر، و فرمت 
فایل صوتی بهتر از پنجره گفتگو آنلاین و البته پنجره 
گفتگو آنلاین بهتر از یک متن خالی در قالب یک پست 
در این فضا است. چرا این چنین است؟ منطق پشت آن 
به نظر تا حدودی احساسی به نظر می آید. مردم اصولاً به 

چیزی اعتماد می کنند که گفته می شود و البته در این 
گفته شدن، چگونه گفته شدن از اهمیت بسیار بیشتری 
برخوردار است. مثلاً در ویدئو زبان بدن استفاده شده 
اعتماد مشتری و  با جلب  ارتباط  توسط سخنگو در 
مخاطب بسیار اهمیت دارد. مثلاً خشک نشستن فرد یا 
داشتن حرکات یک باره می تواند نشان از عصبی بودن فرد 
باشد، یا لحن زیبا وی می تواند نشان از اعتبار مجموعه وی 
باشد. هرقدر تعداد ویدئوهای درج شده بیشتر باشد، میزان 
اعتبار قابل کسب توسط برند بیشتر و بیشتر می شود. اما 
در نبود ویدئو، فایل صوتی برای مخاطبین همین اثر را 
داشته و در القاء اعتبار، صداقت، رک گویی یا لحن دوستانه 
فرد بسیار کمک می کند. اما اگر فایل صوتی هم ممکن 
نبود، استفاده از پنجره گفتگو آنلاین که با هر بار صحبت 
ظاهرشده و حذف می شود، احتمال بیشتری برای کاربر 
مبنی بر وجود یک انسان حقیقی در پشت این تشکیلات 

را می دهد که موجب ایجاد اعتماد دوطرفه می شود.
البته این مورد دقیقاً نکته ای است که بسیار از برندها 
موفق و مطرح به آن بی توجه هستند. سؤال مهم در این 
بخش البته از شماست، که آیا یک مشتری ناراضی به هر 
دلیلی، با دیدن یک متن عذرخواهی و توضیح از برند بر 
روی سایت یا شبکه های اجتماعی وی راضی می شود و 
آیا بازهم اعتماد نسبت به برند را حفظ می کند، خصوصاً 
زمانی که بخش زیادی از اعتماد ما نسبت به برندها از 
زبان بدن و لحن صحبت افراد ظاهرشده در ویدئوها ناشی 

می شود.

۵( اجازه دهید مورد اعتمادبودن برندتان از طریق 
عمل و تجربه ثابت شود، نه با کلام و حرف

در  که  نیست  برند  وظیفه  این  عموم،  باور  برخلاف 
شبکه های اجتماعی در مورد تعهد، ارزش و مسئولیت 
برند صحبت کند. بلکه این وظیفه برند است که فضایی 
را برای تجربه شدن این ارزش ها برای مردم ایجاد نمایند. 
مردم زمانی می توانند یک برند را به صورت تجربه کنند که 
فرصت قرار گرفتن در اجتماعات آنلاین و دیدن و شنیدن 
بطن سخنان و نظرات دیگران در رابطه با آن برند را داشته 
باشند. این اجتماعات موجب مقید و متعهد ساختن 
اعضای قرارگرفته در خود را فراهم کرده، ارزش های برند 
را تحکیم می بخشد و فرصتی را برای برند ایجاد می کند تا 
از این طریق ارزش های خودش را بیشتر و بیشتر بر مردم 

و اعضای قرارگرفته در آن نشان دهد.
زمانی که برند با گوش دادن و تحلیل دقیق اطلاعات و 
صحبت های کاربران در رابطه با خودش به درکی دقیق 
از مخاطبان خودش دست پیدا کرد، دیگر وظیفه ای برای 
تهیه یک پاسخ سریع و مکانیک وار به سؤالات مخاطبین 
ندارد. بلکه باید با تهیه و انتشار محتوای باارزش، جالب 
و انگیزشی کاربران را به خود جذب نماید و این گونه از 
ضرورت انتشار مطالب و پاسخ هایی با محدودیت زمان یا 
طول کلام کم کند. به عبارتی در صورت نیاز، کسانی که 
مسئول پاسخ دهی به سؤالات و نظرات کاربران هستند، 
در این وضعیت ضمن پاسخ گویی به آن نظرات در صورت 
این دست  با  باشند که  باید توجه داشته  نیاز، حتماً 
محتوا بتوانند نظر بقیه افراد و اعضاء را نسبت به برند و 

اعتمادسازی برای آنها تغییر دهند.

علی قوامی

چالش ها و مزایای اعتمادسازی برندها در فضای آنلاین
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

9 هنری

سایت »سی نت« با حضور ۲0 نویسنده و 
منتقد سینمای ایران، از میان بیش از 100 
نامزدهای  سینماها،  در  شده  اکران  فیلم 
بهترین های سینمای ایران در سال 1۳97 

را در ده بخش به صورت زیر معرفی کرد:

بهترین فیلم:
آشغال های دوست داشتنی

بمب یک عاشقانه
تنگه ابوقریب

خوک
شعله ور

عرق سرد
عصبانی نیستم

لاتاری
مغزهای کوچک زنگ زده

بهترین کارگردان:
دوست  های  )آشغال  امیریوسفی  محسن 

داشتنی(
ابراهیم حاتمی کیا )به وقت شام(

بهرام توکلی )تنگه ابوقریب(
مانی حقیقی )خوک(

حمید نعمت الله )شعله ور(
رضا درمیشیان )عصبانی نیستم(
محمدحسین مهدویان )لاتاری(

هومن سیدی )مغزهای کوچک زنگ زده(

بهترین فیلمنامه:
دوست  های  )آشغال  امیریوسفی  محسن 

داشتنی(
پیمان معادی )بمب، یک عاشقانه(

مانی حقیقی )خوک(

دوست  مقدم  هادی  اله،  نعمت  حمید 
)شعله ور(

سهیل بیرقی )عرق سرد(
رضا درمیشیان )عصبانی نیستم(

امینی  ابراهیم  و  مهدویان  حسین  محمد 
)لاتاری(

هومن سیدی )مغزهای کوچک زنگ زده(

بهترین بازیگر نقش اول مرد:
امیر جدیدی )تنگه ابوقریب(

حسن معجونی )خوک(
امین حیایی )شعله ور(

امیر جدیدی )عرق سرد(
نوید محمدزاده )عصبانی نیستم(

ساعد سهیلی )لاتاری(
نوید محمدزاده )مغزهای کوچک زنگ زده(

بهترین بازیگر نقش اول زن:
دوست  های  )آشغال  یزدانبخش  شیرین 

داشتنی(
لیلا حاتمی )بمب، یک عاشقانه(

شبنم مقدمی )خجالت نکش(
سارا بهرامی )دارکوب(

زهرا داودنژاد )شماره 17 سهیلا(
باران کوثری )عرق سرد(

باران کوثری )عصبانی نیستم(

بهترین بازیگر نقش مکمل مرد:
سیامک انصاری )بمب، یک عاشقانه(

جواد عزتی )تنگه ابوقریب(
رضا بهبودی )عصبانی نیستم(

جواد عزتی )لاتاری(
هادی حجازی فر )لاتاری(

فرهاد اصلانی )مغزهای کوچک زنگ زده(
نوید پورفرج )مغزهای کوچک زنگ زده(

بهترین  بازیگر نقش مکمل زن:
هدیه تهرانی )آشغال های دوست داشتنی(

سحر دولتشاهی )چهارراه استانبول(
لیلی رشیدی )خوک(
نگار عابدی )دارکوب(

مهتاب نصیرپور )سرو زیر آب(
سحر دولتشاهی )عرق سرد(

لیلی رشیدی )عرق سرد(
لادن ژاوه وند )مغزهای کوچک زنگ زده(

بهترین  فیلمبرداری:
محمود کلاری )بمب، یک عاشقانه(

مهدی جعفری )به وقت شام(
حمید خضوعی ابیانه )تنگه ابوقریب(

محمود کلاری )خوک(
علیرضا زرین دست )سرو زیر آب(

روزبه رایگا )شعله ور(

پیمان شادمانفر )مغزهای کوچک زنگ زده(

بهترین تدوین:
مصطفی خرقه پوش )آشغال های دوست 

داشتنی(
مهرداد خوشبخت )به وقت شام(

میثم مولایی )تنگه ابوقریب(
مهدی سعدی )شعله ور(

بهرام دهقانی و محمد نجاریان )عرق سرد(
هایده صفی یاری )عصبانی نیستم(

)مغزهای  سیدی  هومن  سعدی،  مهدی 
کوچک زنگ زده(

بهترین موسیقی متن:
النی کاریندور )بمب، یک عاشقانه(

کارن همایون فر )به وقت شام(
حامد ثابت )تنگه ابوقریب(

پیمان یزدانیان )خوک(
سهراب پورناظری )شعله ور(

حبیب خزاعی فر )لاتاری(
بامداد افشار )مغزهای کوچک زنگ زده(

***

اسامی نویسندگانی که در این نظرسنجی 
الفبا  حروف  ترتیب  به  کردند  شرکت 

عبارتند از:
ایمان آیینه دار، پاشا ابراهیمی، مجتبی 
مهدی  مهر،  بهدادی  نیما   اردشیری، 
خالدی  فرهاد  حسینی،  فائز  تیموری، 
شاهوند،  احمد  سلجوقی،  حمید  نیک، 
سهیلا قوسی، سیدرضا صائمی، سیدجواد 
کریمی،  مونا  فرازان،  وحید  صفوی، 
محمدی،  زرنوش  محمودی،  مصطفی 
شبیر  مقدم،  حامد  معاونی،  مازیار 

نعلبندیان و علی نعیمی

بانی  از  نقل  به  به گزارش »دنیای هوادار« 
های  قوس  و  از کش  پس  سرانجام  فیلم، 
فراوان تکلیف اکران اول نوروز 98 از سوی 
سخنگوی شورای صنفی نمایش مشخص 
شد و هفت فیلم جدید از امروز در سینماهای 
این  در  روند.  پرده می  سراسر کشور روی 
میان »متری شیش ونیم« به دلیل برخی 

مراحل فنی از فردا اکران خواهد شد.
صنفی  شورای  سخنگوی  فرجی  غلامرضا 
نمایش درباره وضعیت اکران سایر فیلم های 
روی پرده در نوروز 98 به بانی فیلم گفت: 
وضعیت سرگروه ها که مشخص است و هر 
هفت فیلم جدید با سرگروه های تعیین شده 
به نمایش درمی آیند. با این حال برخی از 
روی  اسفندماه  و  بهمن  از  که  هایی  فیلم 
پرده رفته اند در ایام نوروز نیز اکران خواهند 
نوع  وضعیت  به  منوط  این  البته  و  داشت 
قرارداد و توافق صاحبان اثر با سینمادار برمی 
گردد که به چه شکل خواهد بود. در واقع اگر 
فیلمی در نوروز 98 نیز فروش داشته باشد 
با توجه به توافق پخش کننده با سینمادار 
در ایام نوروز نیز می تواند به نمایش خود 

ادامه دهد.
فرجی در پایان درباره زمان انتخاب فیلم های 
اکران دوم نوروز 98 که در سال آینده با اکران 
عید فطر نیز همزمان خواهد شد گفت: سرگروه 
های سینمایی باید برنامه آینده خود را به شورا 
ارائه دهند و پس از آن می توانیم درباره آن 

برنامه ریزی کنیم. قرار است پس از تعطیلات 
نوروز و در اولین جلسه شورای صنفی نمایش 

در این مورد نیز تصمیم گیری شود.

»زندانی ها«
مسعود ده نمکی رکورددار فیلم های 

اکران نوروز
مسعود ده نمکی فیلمبرداری هفتمین فیلم 
سینمایی خود را با نام »زندانی ها« از اوایل 
فیلم  کرد.  آغاز  تهران  در  امسال  تابستان 
جدید این کارگردان در ادامه دیگر ساخته 
هایش مضمونی اخلاقی و اجتماعی با رگه 
هایی کمدی دارد و در آن بازیگرانی چون 
برق  هومن  تشکر،  بهنام  هاشمی،  هدایت 
نورد، بهاره افشاری، بهنوش بختیاری، اصغر 
نقی زاده، رسول نجفیان، امیر نوری به ایفای 

نقش پرداخته اند.
به جز »معراجی ها« که اواخر بهمن 9۲ روی 
پرده رفت و »رسوایی ۲« که در اکران دوم 
نوروز 95 به نمایش درآمد، تمامی ساخته 
روی  نوروز  اول  اکران  در  نمکی  ده  های 
پرده رفته اند و این کارگردان در این زمینه 

رکورددار محسوب می شود.

»ژن خوک«
فیلمی تلخ با رگه هایی کمدی

فیلمبرداری »ژن خوک« اواسط پاییز امسال 
در سکوت خبری آغاز شد. سعید سهیلی پس 

از بررسی چند فیلمنامه سرانجام تصمیم به 
ساخت »ژن خوک« گرفت. فیلمی اجتماعی 
و البته تلخ با رگه هایی کمدی که به گفته 
از  برخی  به  تندی  کارگردانش کنایه های 
آقازاده ها و اختلاس های اخیر داشته است.

و  فر  حجازی  هادی  پور،  هاشم  جمشید 
سینا مهراد بازیگران اصلی این فیلم هستند. 
سینا مهراد چهره جدید خانواده سهیلی که 
بازیگر  یک  به  »پدر«  تلویزیونی  سریال  با 
شناخته شده تبدیل شد، حالا این بار در فیلم 
پدرش یکی از نقش های اصلی را برعهده 
داشته است. با توجه به حضور پررنگ ساعد 
سهیلی در سریال »نهنگ آبی«، این بازیگر 
این بار نتوانست این بار در فیلم جدید پدرش 

به ایفای نقش بپردازد.
سهیلی برای انتخاب بازیگران »ژن خوک« 
مذاکراتی با امین حیایی، حامد بهداد و بهرام 
افشاری انجام داد که در نهایت حضور هر 
کدام از این سه بازیگر به دلایلی منتفی شد.

»غلامرضا تختی«
خوش ساخت و البته مهجور

می  تختی«  »غلامرضا  بسیاری  اعتقاد  به 
توانست در جشنواره سی و هفتم فجر به 
موفقیت های بیشتری دست پیدا کند اگر 
چند رقیب قدر را پیش روی خود نمی دید. 
ساخته جدید بهرام توکلی اوایل پاییز کلید 
شهبازی،  شاهرخ  تختی،  محسن  و  خورد 

ماهور  فرامرزی،  امیررضا  گودرزی،  علیرضا 
الوند، بهنوش طباطبایی، مجتبی پیرزاد، آتیلا 
پسیانی، فرهاد آئیش، پریوش نظریه در آن 
به ایفای نقش پرداخته اند. این فیلم روایتی 
متفاوت از چند مقطع زندگی جهان پهلوان 

غلامرضا تختی است.

»رحمان 1۴00«
در آرزوی فتح گیشه

متوالی چند  تولید  از  هادی پس  منوچهر 
به سراغ  باز هم  و سریال،  فیلم سینمایی 
اثری کمدی رفته و با تکیه بر حضور بازیگران 
سرشناسی چون محمدرضا گلزار و مهران 
مدیری این بار در آرزوی فتح گیشه سینماها 

است.
در  تابستان  اواسط  فیلم  این  فیلمبرداری 

تهران انجام شده است.
سعید آقاخانی، یکتا ناصر، غلامرضا نیکخواه، 
بازیگران  افشاری دیگر  بهرام  و  بیات  ساره 

»رحمان 1400« هستند.
»متری شیش و نیم«
پر حاشیه و مغضوب

دومین فیلم کارگردان »ابد و یک روز« با 
نام »متری شیش و نیم« سرانجام پس از 
پشت سر گذاشتن حواشی های بسیار در 
شد.  رونمایی  فجر  هفتم  و  سی  جشنواره 
سعید روستایی در دومین فیلم خود نیز به 
اعتیاد و مواد مخدر پرداخته است. فیلمی که 
در نهایت در جشنواره سی و هفتم در رشته 
های بهترین تدوین، بهترین صدابرداری و 
فیلم برگزیده تماشاگران سیمرغ بلورین را 

از آن خود کرد.
فرهاد اصلانی، پیمان معادی، هومن کیایی، 

نوید  و  نیا  حسینی  مهدی  ایزدیار،  پریناز 
محمدزاده بازیگران این فیلم هستند.

»چهار انگشت«
یک کمدی دیگر از کارگردان و 

بازیگران »اکسیدان«
»چهار انگشت« به نویسندگی و کارگردانی 
حامد محمدی یک تولید مشترک محسوب 
می شود و داستانش درباره دو دوست است 
که برای اتمام یک کار ناتمام به کامبوج سفر 
می کنند، اما در ادامه درگیر اتفاقاتی می 

شوند.
دو بازیگر اصلی این فیلم یعنی امیر جعفری 
و جواد عزتی پیش از این با حامد محمدی 
در  را  موفقی  تجربه  »اکسیدان«  فیلم  در 
گیشه پشت سر گذاشتند. ماییداوی وییز و 
مونا فرجاد دیگر بازیگران »چهار انگشت« 

هستند.
»پیشونی سفید 3«

تنها فیلم کودک نوروز 9۸
و  کودک  مضمون  با  سفید ۳«  »پیشونی 
نوجوان با امتیاز مثبت تنها گزینه در دسترس 
این گروه سنی، موفق به اکران در نوروز 98 
شد. داستان ساخته جدید جواد هاشمی در 
ادامه دو فصل قبلی این فیلم است. آهوی 
پیشونی سفید شخصیت اصلی فیلم در ادامه 

با اتفاقات تازه ای مواجه می شود… .
پژمان بازغی، لیلا اوتادی، ارسلان قاسمی، 
ترلان پروانه، محمدرضا شریفی نیا، سیدجواد 
حاجی  هومن  غفارمنش،  امیر  هاشمی، 
عبداللهی، ساغر عزیزی، امیررضا احمدی و 
حسام نواب صفوی در سری سوم این فیلم 

حضور دارند.

۷ فیلم نوروز ۹۸ از امروز روی پرده می روند؛

از »متری شیش و نیم« تا »رحمان ۱۴۰۰«  

نامزدهای بهترین های سینمای ایران در سال ۱۳۹۷ به انتخاب سی نت
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۱۱ ورزشی

»جانشین کی روش باید یک ایرانی باشد!«، 
»پس از کی روش باید یک مربی در حد 
او و یا حتی بالاتر را بیاوریم!«، »سرمربی 
بعدی تیم ملی کارنامه دار و مشهور است!« 
و همه گزاره هایی از این قبیل را پس از 
پایان جام ملت های آسیا و با خداحافظی 
»کارلوس کی روش« از تیم ملی ایران بارها 
و بارها شنیده ایم؛ از پیشکسوتان قدیمی و 
اهل فن گرفته تا حتی نمایندگان مجلس 
اصلا  و   )!( اینستاگرامی  پیشکسوتان  و 
گل سربدشان هم که همچنان به سوژه 
کاریکاتورگونه ای در محافل فوتبالی تبدیل 
شده که متعلق به شخص »مازیار ناظمی« 
مبنی بر تشکیل »صف مربیان بزرگ دنیا« 
برای مذاکره جهت برعهده گرفتن هدایت 

تیم ملی است!
به هر جهت، بر هیچ جنبنده ای پوشیده 
نیست که فوتبالی های امروز و اساسا مردم 
ما باهوش تر از این حرف ها هستند که 
با این اسم و فامیل بازی ها که بیشتر از 
»داریوش  نمای  نخ  های  تاکتیک  جنس 
مصطفوی« است گول بخورند! پس اصل 
ماجرا چه می شود؟ بالاخره چه نقشه و 
ایران طراحی  تیم ملی  آینده  برای  پلنی 
شده است؟یا به عبارتی دیگر بهتر است 
عنوان کنیم: »با درخشش و افزایش سطح 
توقع از فوتبال ملی، چه کسی پس از کی 
روش لیاقت تکیه زدن بر نیمکت داغ تیم 

ملی را خواهد داشت؟« 

از مورینیو و زیدان تا کلینزمن
 همه بزرگان در »صف« !

اندر احوالات فواید فراوان اظهارات و اقدامات 
مازیار ناظمی )روابط عمومی وزارت ورزش( 
بارها گفته ایم. همان طور که محمد دادکان 
هم گفته بود، شکی وجود ندارد که ایشان و 
بالادستی هایشان در وزارت و صدا و سیما، 
کوچک ترین تمایلی به ابقای کارلوس کی 
روش در تیم ملی ایران نداشتند. اینکه چرا 
و چطور این اتفاق رخ داد بحث اصلی ما 

نیست و به دفعات هم به آن پرداخته ایم. 
موضوعی که شاید بیش از هرچیز دیگری 
که  است  این  دهد  می  آزار  را  نگارنده 
آقایان مسئول اساسا ذره ای آی کیو برای 
مخاطبان حرف هایشان قائل نیستند؛ یعنی 
اصلا آقایی که حرف از بازگشت باشکوه تر 
تیم ملی و تشکیل صف مذاکره مورینیو، 
زیدان و کلینزمن برای هدایت تیم ملی می 
زند، یک درصد به این فکر نمی کند که 
مردم بارها و بارها خوانده اند و فهمیده اند 
که فدراسیون و وزارتی که برای دستمزد 
1 و نیم میلیون یورویی در سال کی روش 
هم کم آورده، حال دستمزد حدودا ۳00 
کجا  از  را  »آقای خاص«  تومانی  میلیارد 
می خواهد تامین کند؟ اساسا آن آقایی که 
پشت میز روابط عمومی وزارت تکیه زده و 
به جرات از پایین ترین سطح دانش فوتبالی 
برخورددار است، چگونه به خود اجازه می 
دهد تا خویش را تصمیم گیرنده در امری 
که اساسا به وزیرش هم ربطی ندارد تلقی 
کند؟! تاریخ ثابت کرده که ما مردمان بسیار 
»رمانتیکی« هستیم که بعضا از دروغ های 
بزرگ هم استقبال می کنیم چرا که لذت 
بخش اند؛ اما دیگر دروغ بزرگ و شاخدار 

هم والا حدی دارد!

برت فن مارویک
امتحان پس داده و ناکارآمد

برت فن مارویک آخرین بار سرمربی تیم 
ملی استرالیا در جام جهانی ۲018 روسیه 
و  سابق  فوتبال  بازیکن  مارویک  فن  بود. 
سرمربی  وی  است.  هلند  اهل  سرمربی 
تیم ملی فوتبال عربستان سعودی نیز بود 
و موفق شد این تیم را بعد از 1۲ سال راهی 
جام جهانی کند. اولین نفری که بحث جدی 
حضور وی در تیم ملی ایران را مطرح کرد، 
یک خبرنگار عرب بود که البته به سرعت با 
تکذیب رسانه های هلندی همراه بود. وی 
در حال حاضر در باشگاه آیندهوون به همراه 
دامادش »فان بومل« همکاری می کند و به 
نظر نمی رسد که قصد ترک این باشگاه را 
داشته باشد؛ البته به جز موفقیت با تیم ملی 
هلند در جام جهانی ۲010 موفقیت چندان 
چشمگیر دیگری در کارنامه وی دیده نمی 
هدایت  سابقه  ساله،   66 مارویک  شود. 
فاینورد رتردام را به مدت چهار سال، بورسیا 
دورتموند در سالهای ۲004 تا ۲006 و تیم 

هامبورگ در سالهای ۲01۳ و ۲014 را در 
کارنامه خود دارد، اما بعد از اخراج شدن 
از تیم هامبورگ در فوریه ۲014 به دنبال 
سه باخت در مسابقات یورو ۲01۲ و بعد از 

14۳ روز مربیگری، تیم جدیدی نداشت.

لورن بلان
»موسیو بلان« هم در دسترس 

نخواهد بود !
چهره  فوتبال  اهالی  برای  که  بلان  لورن 
شناخته شده ای است. پس از خداحافظی 
از دوران بازیگری، خیلی زود به مربیگری 
روی آورد. وی در نخستین فصل حضورش 
در بوردو با این تیم به جایگاه دومی لیگ 
فرانسه دست پیدا کرد. نتیجه این دستاورد 
شگرف، کسب جایزه بهترین سرمربی فصل 
بود. او در فصل دوم، با قهرمانی در لیگ 
فرانسه و جام اتحادیه خودش را به عنوان 
یک سرمربی تمام عیار معرفی کرد. او در 
فصل سوم به سیم آخر زد و با صدرنشینی 
بدون شکست در گروهی که یوونتوس و 
بایرن مونیخ حضور داشتند، به جمع شانزده 
تیم برتر لیگ قهرمانان اروپا صعود کرد. پس 
از شکست المپیاکوس، بوردو در یک چهارم 
نهایی به لیون باخت و این پایان ماجراجویی 
بلان در بوردو بود. عملکرد حیرت انگیز او، 
فدراسیون فوتبال فرانسه را مجاب کرد تا 
مدافع سابقش را به عنوان سرمربی جدید 
معرفی کند. اما او در تیم ملی فرانسه جز 

شکست، دستاوری نداشت. 
او برای ترک پاریسن ژرمن نیز ۲۲ میلیون 
یورو )بیش از ۳00 میلیارد تومان( غرامت 
دستمزد  که  است  حالی  در  این  گرفت. 
سالانه بلان در پاریس ۳ میلیون یورو )بیش 
از 40 میلیارد تومان( بود. خب دیگر! حساب 
و کتاب با خودتان... با این وضعیت یک در 
هزار هم امکان ندارد که »موسیو بلان« را 

روی نیمکت تیم ملی ایران ببینیم...

هروه رینارد
سرمربی مراکش هم قاطی بازی

»اسم و فامیل« شد !
بیست و یکمین مربی گران قیمت جام 
جهانی روسیه که این روزها از او به عنوان 
 ( فوتبال  فدراسیون  گزینه  ترین  جدی 
بخوانید وزارت ورزش! ( برای هدایت تیم 
ملی فوتبال یاد می شود، قویا این شایعه 

را در حساب کاربری اینستاگرامش تکذیب 
کرده است. البته گفتنی است که حضور 
وی در امارات به هنگام برگزاری جام ملت 
از  ایران  بازی  های آسیا و تماشای چند 
نزدیک این احتمال را بیش از پیش قوی 
کرده بود، اما با توجه به مصاحبه آخر وی 
به رسانه های آفریقایی گفته است که تا 
سال ۲0۲۲ با فدراسیون فوتبال مراکش 
است. پس  پایبند  آن  به  و  داره  قرارداده 
بنابراین باتوجه به حرف های رینارد، می 
نام  شدن  مطرح  که  گرفت  نتیجه  توان 
و گسترده  کنی  رد گم  تنها یک  هم  او 
که  است  فامیلی  و  اسم  بازی  کردن  تر 
فدراسیون نشینان برای انتخاب سرمربی 
به عنوان  ! وی  اند  انداخته  راه  تیم ملی 
سرمربی سابقه قهرمانی در جام ملت های 
فوتبال  ملی  تیم  به همراه  آفریقا ۲01۲ 
به  آفریقا ۲015  ملت های  جام  و  زامبیا 
همراه تیم ملی فوتبال ساحل عاج را در 
است  تاریخ  مربی  اولین  او  دارد.  کارنامه 
که توانسته سه قهرمانی در جام ملت های 
آفریقا، با سه تیم مختلف کسب کند. به نظر 
مربی قدرتمند و جانشین مناسبی برای کی 
روش، می آید اما مطابق انتظار، گزینه مورد 

نظر »در دسترس نمی باشد« !

علی دایی 
تب »زردی« که یک نشریه

 به پا کرد !
هنوز آتشی که برخی رسانه ها )اگر بتوانیم 
اسمشان را »رسانه« بگذاریم( در آستانه و 
هنگام برگزاری جام ملت ها برای تخریب 
و ترور شخصیتی و حتی تحریم کنفرانس 
های مطبوعاتی کارلوس کی روش به راه 
انداختند را فراموش نکرده ایم؛ و حتی تیتر 
و عکس جلد معروف شان که بسیار کوته 
فکرانه و کاریکاتورگونه تمام دستاوردهای 
هشت ساله کی روش را با باخت مقابل ژاپن 
به »هوکی زیر چانه لوک« زیر سوال بردند. 
همه این ها هنوز هم ادامه دارد که ناگهان 
عنوان  به  را  دایی«  »علی  نشریه،  همان 
سرمربی قطعی تیم ملی معرفی می کند 
و مدعی می شود که تا کمتر از یک هفته 
دیگر هم همه چیز رسمی می شود! البته 
هدف از این صحبت ها، زیر سوال بردن 
توانایی های شخص علی دایی نیست، اما 
های  شیوه  به  بسیاری  و  جدی  نقدهای 

است  وارد  وی  مربیگری  فنون  و  هدایت 
که باعث می شود وی را جانشین به حق 
و کاملی برای کارلوس کی روش ندانیم؛ با 
توجه به شناختی که از وی داریم، مطمئنیم 
که خود او هم این موضوع را باور دارد. پس 
مطرح شدن عجولانه و به یکباره نام آقای 
گل جهان برای سرمربیگری تیم ملی، از 

کجا آب می خورد؟ باید صبر کرد و دید.

زوج برانکو و نکونام
گزینه های در »سایه« اما »اصلی«

پس از هیاهو و اتمسفر منفی ای که برخی 
بابت دستمزد گزاف و بسیار کی روش به پا 
کردند و به تبعیت از آن، برخی مقامات هم 
آن را از بهانه های اصلی عدم ادامه همکاری 
طولی  اما  کردند؛  اعلام  پرتغالی  مرد  با 
نکشید که پس از گشت و گذارهای بسیار، 
ها  ورزشی  وزارت  و  نشینان  فدراسیون 
متوجه شدند که مبلغ 1.5 میلیون یورو در 
سال چندان مبلغ بالایی هم برای سرمربی 
ای در چنین سطحی از فوتبال نبوده و حال 
دیگر نمی توان با مبلغی حتی نزدیک به این 
عدد نامی در حد کی روش به ایران آورد. 
مربیان طراز اول دنیا در کمترین حالت به 
صورت میانگین 4 میلیون یورو دستمزد 
که  کنند  می  دریافت  هایشان  باشگاه  از 
این مبلغ قطعا برای قبول سرمربیگری در 
ایران و سختی های بیش از حد و مسیر 
طولانی ای که دارد بیشتر هم خواهد شد؛ 
پس تکلیف سرمربی تیم ملی چه خواهد 
شد؟ روشن و ساده است؛ بازگشت به دوران 
»ویچ« و در راس آن ها سرمربی محبوب 
پرسپولیسی ها یعنی »برانکو ایوانکوویچ« با 
کمک یک مربی ایرانی یعنی »جواد نکونام« 
که از قضا رابطه حسنه ای هم با وی دارد. 
چی بهتر از این؟ او چند سالی است که با 
وجود حمایت هواداران پرسپولیس، نتایج 
دلخواه آن ها را کسب کرده و حمایت قاطع 
نیمی از فوتبالدوستان را هم به همراه دارد 
و چه بهتر از آن که قیمت ارزان تری هم 
نسبت به کی روش و گزینه های مطرح 
بهتر  واقعا چی  دارد.  المللی  بین  و  شده 
از این برای مسئولان ورزشی ما که یک 
مربی با »هر شرایطی« بسازد و اصلا اهل 
غر زدن، ساختن و دغدغه مند هم نباشد؛ 
بگیرد و برود و دست آخر هم فوتبال ایران 

را »سیرک« بخواند؟!

»دنیای هوادار« از سرمربی احتمالی تیم ملی فوتبال گزارش می دهد؛

»معمای نیمکت« ! 
با درخشش و افزایش سطح توقع از فوتبال ملی، چه کسی پس از کی روش

لیاقت تکیه زدن بر نیمکت داغ تیم ملی ایران را خواهد داشت؟

مهدی تیموری
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بارسلونا و منچستریونایتد طی ۳ دهه اخیر 
یکدیگر  مقابل  انگیز  خاطره  دیدارهایی 

داشته اند.
به گزارش دنیای هوادار، قرعه کشی لیگ 
و  یونایتد  تقابل  تا  شد  برگزار  قهرمانان 
بارسلونا در مرحله یک چهارم نهایی شکل 
بگیرد. پیشترها که شیاطین سرخ معمولا 
بودند،  اروپا  در  قهرمانی  مدعیان  از  یکی 
تقابل های بزرگ بین این دو تیم برگزار می 
شد و ما در ادامه، خاطره انگیزترین لحظات 
بارسلونا و یونایتد طی سال های اخیر را مرور 

خواهیم کرد؛

منچستریونایتد 3 - 0 بارسلونا؛
جام برندگان اروپا؛ 19۸۴

همانند این فصل، دو تیم در مرحله یک 
چهارم نهایی یک تورنمنت اروپایی به مصاف 
یکدیگر رفتند و بارسلونا با کاپیتان مارادونا، 
در بازی رفت در نوکمپ با دو گل به پیروزی 
در  یونایتد  بزرگ  بازگشت  اما  بود  رسیده 
اولدترافورد، آنها را در نهایت فینالیست کرد.

رابسون در دیدار  برایان  دو گل زودهنگام 

برگشت، الهام بخش صعود یونایتد شد و 
در ادامه گل فرانگ استاپلتون کار را برای 
بارسلونا تمام کرد تا شاگردان ران اتکینسون 
راهی نیمه نهایی شده و در نهایت قهرمانی 

جام برندگان را جشن بگیرند.

بارسلونا 3 - 3 منچستریونایتد؛
لیگ قهرمانان اروپا؛ 199۸

دو تیم پرافتخار اروپا در فصلی که شیاطین 
گانه  به کسب سه  موفق  نهایت  در  سرخ 
مصاف  به  گروهی  دوم  مرحله  در  شدند، 

یکدیگر رفتند و دو تساوی خاطره انگیز ۳-۳ 
در دو دیدار رفت و برگشت رقم خورد.

این  در  العاده  فوق  و  تماشایی  دو گل  اما 
اذهان  در  ستاره،  دو  سوی  از  دیدار  دو 
دیوید  است.  ماهنده  باقی  فوتبالدوستان 
بکام با یک ایستگاهی تماشایی و ریوالدو با 
برگردانی فوق العاده در این دو دیدار موفق 
به گلزنی شدند تا جنگ ستارگان دو تیم در 
هر دو دیدار در نهایت با تساوی ۳-۳ به پایان 
برسد. در نهایت یونایتد و بایرن مونیخ موفق 
به صعود از گروه خود شده و بارسلونا همانجا 
با لیگ قهرمانان وداع کرد تا شیاطین سرخ 
با پیروزی دراماتیک در فینال نوکمپ برابر 

بایرن، فاتح لیگ قهرمانان شوند.

منچستریونایتد 1 - 0 بارسلونا؛
لیگ قهرمانان اروپا؛ 200۸

دو تیم پرستاره اروپا باز هم با یکدیگر ملاقات 
کردند و در دیدار رفت و در مسابقه ای که 
کریستیانو رونالدو یک پنالتی را در نوکمپ از 
دست داد، بازی دو تیم با تساوی بدون گل 

به پایان رسید.
نشدنی  فراموش  و  تماشایی  شلیک  اما 
پل اسکولز در دیدار برگشت در استادیوم 
اولدترافورد، حکم صعود یونایتد به مرحله 
بعدی را امضا کرد و شاگردان فرانک رایکارد 
هر چه تلاش کردند به در بسته خوردند تا 
در نهایت شاگردان سر الکس فرگوسن با 
قهرمانی در فینال با برتری در ضربات پنالتی 
برابر چلسی، یک بار دیگر قهرمان اروپا شوند.

منچستریونایتد 0 - 2 بارسلونا؛
لیگ قهرمانان اروپا؛ 2009

فینال لیگ قهرمانان اروپا در رم، باعث شد 
برابر  برتری  با  گواردیولا  پپ  رویایی  تیم 
یونایتد در مسیر فتح شش گانه تاریخی قرار 
گیرد. حرکت تماشایی ساموئل اتوئو در نیمه 
اول منجر به گل زیبای او مقابل یونایتد شد 
و رونالدو و دیگر ستاره های یونایتد قادر به 

استفاده از موقعیت های خود نبودند.
انتظار  کسی  که  اتفاقی  دوم  نیمه  در  اما 
نداشت رقم خورد و لیونل مسی با یک ضربه 
سر تماشایی و در میان بهت مدافعان یونایتد 
و ادوین فان درسار، گل دوم بارسلونا را نیز به 
ثمر رساند تا بلوگرانا فاتح لیگ قهرمانان شده 
و آن تیم پپ گواردیولا در تاریخ جاودانه شود.

منچستریونایتد 1 - 3 بارسلونا؛
لیگ قهرمانان اروپا؛ 2011

و  فرگوسن  سرالکس  بعد،  فصل  دو  تنها 
شاگردانش بهترین فرصت را برای انتقام از 
بارسلونا در فینالی دیگر داشتند اما این بار نیز 
پدرو در دقایق ابتدایی بارسا را پیش انداخت 
که وین رونی موفق شد با یک ضربه محکم 
به گوشه دروازه، گل تساوی را به ثمر برساند.
اما تیم فوق العاده بارسلونا در نیمه دوم دو 
بار دیگر توسط لیونل مسی و داوید ویا به 
گل رسید تا در شبی که تصویر دست لرزان 
فرگوسن در اذهان ماندنی شد، بارسا باز هم 
موفق به غلبه بر یونایتد و فتح لیگ قهرمانان 

اروپا شود.

از دیوید بکام و ریوالدو ؛ تا لیونل مسی و رونالدو!

بارسا-یونایتد؛ همه آن نبردهای تاریخی 

زینچنکو در آستانه تمدید قرارداد با منچسترسیتی
آلکساندر زینچنکو ۲۲ ساله بعد از گفت وگوهایی که با آبی های آسمانی داشت، با 

تیم دوم شهر منچستر برای تمدید قراردادش به توافق رسیده است. طبق گزارش 
سان، مدافع ۳ سال اخیر سیتیزن ها به همین خاطر در آستانه امضای تفاهم نامه 

کاری جدیدی قراردادی است.

سیلوای برزیلی،  فرانسوی شد!
تیاگو سیلوا صاحب گذرنامه فرانسوی شد و ملیت این کشور اروپایی را کسب 

کرد. وی که از سال ۲01۲ در خدمت پاریسی ها است، سابقه حضور در تیم های 
فلومیننسه و آ.ث میلان ایتالیا را در کارنامه دارد. وی عنوان کرد:من و همسرم 

به همراه ۲ فرزندم که در فرانسه به دنیا آمدند، ملیت فرانسوی گرفتیم.

سیمئونه  برکنار نمی شود
خیل مارین، مدیر اجرایی تیم مادریدی از او حمایت کرد و در نامه ای که سایت باشگاه 

منتشر کرد، نوشت: درست است که نتیجه اخیر همه هوادران و باشگاه اتلتیکو را ناراحت 
کرد و ما روز بدی در تورین  داشتیم او در پایان نوشت: به سیمئونه و برنامه پیش 

روی مان اعتماد کامل دارم. یک روز بد نمی تواند مانع از نگاه مان به آینده شود.

جام جهانی قطر؛ 32 یا ۴۸ تیم
رئیس فیفا در نشست میامی، درباره آخرین وضعیت جام جهانی قطر سخن به 

میان آورد و گفت : قطر آماده است که جام جهانی را با حضور 48 تیم هم برگزار کند. 
افزایش تعداد تیم ها هزینه زیادی روی دست کشور میزبان می گذارد اما درآمدزایی 

زیادی هم خواهد داشت. فعلاً چیزی به صورت قطعی اعلام نشده است.

حذف یاغی از تیم ملی ایتالیا
فهرست تیم ملی ایتالیا برای برگزاری دیدار مقابل فنلاند و لیختن اشتاین اعلام شد 

که بر این اساس نام ماریو بالوتلی در میان نفرات دعوت شده نیست. این در شرایطی 
است که بالوتلی پیش از این به تیم ملی دعوت شده بود و در سال ۲019 هم در 

لوشامپیونه فرانسه عملکرد درخشانی داشت.

کوتاه از ورزش
ایران و جهان بعضی ها داغشو دوست دارن 

ترکی ناظر داوری گروه F انتخابی المپیک در آسیا شد
رقابتهای گروه F مقدماتی المپیک ۲0۲0 با حضور تیم های ازبکستان، تاجیکستان 

و هند از ۲ لغایت 6 فروردین ماه در حالی در تاشکند برگزار می شود که با اعلام 
کنفدراسیون فوتبال آسیا محسن ترکی به عنوان ناظر داوری در این مسابقات حضور 

دارد.داورانی از کره جنوبی و چین تایپه این مسابقات را قضاوت می کنند.

غفوری: هیجان دربی امسال بیشتر از قبل است
غفوری در خصوص دربی 10 فروردین گفت:من تمام توانم را می گذارم که تیم 

موفق شود. ۲-۳ روز دگر مصدومیتم رفع می شود ان شاالله در این بازی کمک کنم. 
امسال هیجان دربی کمی بیشتر است و چون فاصله ها کم است شاید یک تیم با برد 

دربی صدرنشین شود. به نظرم دربی امسال هیجانی تر هم می شود.

استراحت به ستاره فرانسوی الهلال پیش از دیدار با استقلال
بافتیمبی گومیس،  به  الریاضیه عربستان خبر داد که زوران مامیچ  روزنامه 

مهاجم فرانسوی  و گلزنش در دیدار حساس با الاهلی استراحت داد. گومیس 
بهترین گلزن الهلالی ها است و در بازی با الدحیل مصدوم شده بود.الهلال رقیب 

بعدی استقلال در مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا است.

کاناوارو سرمربی تیم ملی فوتبال چین شد
فابیو کاناوارو سرمربی ایتالیایی گوانگژو اورگرانده رسما به عنوان سرمربی تیم ملی 

فوتبال چین انتخاب شد.وی جایگزین مارچلو لیپی سرمربی کهنه کار ایتالیایی شده 
است که تا ژانویه هدایت چینی ها را برعهده داشت.کاناوارو قرار است اولین حضور 

خود را روی نیمکت چینی ها ۲1 مارس مقابل تایلند تجربه کند.

سلاح گواردیولا ملوان کشتی نجات زیدان
روزنامه میرر انگلیس خبر داد که زیدان، سرمربی جدید رئال به دنبال بازیکنان 

جدیدی است تا رئال مادرید را از بحران خارج کند. زیزو برای کشتی نجاتش 
نگاهی ویژه به سلاح گواردیولا در سیتی انداخته است. رحیم استرلینگ، هافبک 

طراح و گلزن سیتزن ها مورد توجه زیزو قرار گرفته است.


